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Al Saló de Plens de l'Ajuntament de la Vila de 
Quart de Poblet, sent les vint hores i trenta 
minuts (20,30 h) del dia trenta-un de gener de 
dos mil vint-i-tres, es reuneixen, sota la 
Presidència de la Sra. Alcaldessa, Dª Carmen 
Martínez Ramírez, les senyores i senyors 
Regidors anotats al marge, assistits pel Sr 
Secretari, i present el Sr Interventor a fi de 
celebrar sessió ordinària, en primera 
convocatòria, segons ordre del dia rebut. 

 
A l'hora assenyalada, la Sra. Alcaldessa va obrir 
la sessió tractant-se els següents assumptes:  

 



 

 

 

1. ACTES ANTERIORS 
 
S'aproven, per unanimitat, les actes de les sessions anteriors celebrades pel Ple de 
l'Ajuntament els dies 19 de juliol, 28 de juliol, 31 d'agost, 27 de setembre, 25 
d'octubre, 29 de novembre i 1 de desembre de 2022 i 17 de gener de 2023, acordant 
la seua transcripció al Llibre Oficial d'Actes. 
 
2. RESOLUCIONS DE LA PRESIDÈNCIA DES DE L'ÚLTIMA SSESIÓ ORDINÀRIA 
 
Els Srs. Regidors van quedar assabentats de les Resolucions de l'Alcaldia compreses 
entre els núm. 5.239/2022 de data 23/11/2022 al núm. 5.981/2022, de data 30/12/2022 
de l'exercici de 2022 i del núm. 1/2023 de data 1/01/2023 al 273/2023, de data 
23/01/2023, dictades des de l'última sessió ordinària, estant a la seua disposició. 
 
3. PROPOSTA D'ACORD RECURS DE REPOSICIÓ PRESENTAT PER JOSÉ 
SANMARTÍN NAVARRO CONTRA ACORD ADOPTAT PEL PLE DE 
L'AJUNTAMENT DE QUART DE POBLET, SOBRE APROVACIÓ MODIFICACIÓ 
DEL PROJECTE D'URBANITZACIÓ I DE LA PROPOSTA DE RETAXACIÓ DE LES 
CÀRREGUES DE LES OBRES D'URBANITZACIÓ PER AL DESENVOLUPAMENT 
URBANÍSTIC DE L'ÀMBIT DELIMITAT PEL PROGRAMA D'ACTUACIÓ 
INTEGRADA "LA SALETA" (459100P) 
 
Vist el recurs de reposició presentat per José Sanmartín Navarro enfront de l'acord del 
ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet adoptat en la sessió que va tindre lloc el dia 31 
d'agost de 2022, pel qual es va aprovar la modificació del projecte d'urbanització i de la 
proposta de retaxació de les càrregues de les obres d'urbanització per al 
desenvolupament urbanístic de l'àmbit delimitat pel Programa d'Actuació Integrada "La 
Saleta", i a la vista de l'informe emés pels serveis jurídics municipals. 
 
RESULTANT que el recurs de reposició dona per reproduïdes les al·legacions 
presentades per les mercantils BLASLAG, SL i BATIMO, SL durant el tràmit del 
procediment i, com ja fora exposat en aquelles, insisteix el recurrent en els motius 
següents:  
 

- Infracció de l'art. 147. LOTUP. No s'acredita l'existència de força major i/o 
variació sobrevinguda en la reglamentació tècnica aplicable. 
- Infracció de l'art. 147.2 LOTUP. Es repercuteix el benefici industrial. 
- Infracció de l'art. 147.6 LOTUP. Respecte de les exigències tècniques de les 
companyies elèctriques. 
- Improcedència de les indemnitzacions. 

 
RESULTANT que tals al·legacions van ser analitzades detalladament en ocasió de 
l'adopció de l'acord impugnat, el qual, a la vista dels informes emesos a aquest efecte, 
es va pronunciar expressament en els termes següents: 
  

"En l'escrit d'al·legacions que subscriu Vicente Blasco Cabañas en 
representació de la mercantil BLASLAG, SL. aquest manifesta la seua oposició 
a la retaxació de càrregues i dedueix la pretensió d'arxivament de l'expedient, 
que funda en els raonaments següents: 
 



 

 

a) Infracció de l'article 147.1 LOTUP en entendre que no existeix força major ni 
variació sobrevinguda en la reglamentació tècnica aplicable.  
 
b) Infracció de l'article 147.2 LOTUP en el que afecta el benefici industrial, que 
entén prohibit.  
 
c) Infracció de l'article 147.6 LOTUP referit a les exigències tècniques de la 
companyia elèctrica;  
 
d) Considera indegut l'increment d'indemnització a D. Marceliano. 
 
e) Reclama despeses -que no acredita- per la urbanització provisional 
efectuada en el moment de construcció de les seues naus industrials. 
 
Pel que respecta a les al·legacions de María Amparo Alapont García en 
representació de BATIMO, SL, aquesta, després de la prolixa i complida 
exposició del règim normatiu i de la doctrina aplicable a la figura de la retaxació 
de càrregues, afirma que resulta improcedent l'aprovació de la mateixa per 
entendre que no concorren les causes precises per a això, i ho fa en funció dels 
següents arguments: 
 
a) Disconformitat amb la substitució de les lluminàries pel fet que la norma que 
ho imposa va entrar en vigor després d'executada una bona part de l'obra 
d'urbanització. 
 
b) Disconformitat amb els requeriments de la companyia subministradora 
d'energia elèctrica per entendre que el desconeixement de la titularitat de la 
parcel·la en la qual s'havia d'instal·lar un suport per a la línia de 
subministrament d'energia elèctrica no té res a veure amb l'execució de l'obra 
d'urbanització, que l'execució de la clava per a l'encreuament subterrani de 
l'autovia degué preveure's en el projecte d'urbanització, així com també els 
treballs de protecció física i senyalització dels pals de mitjana. 
 
c) La improcedència del suposat increment de la indemnització que ha de rebre 
Marceliano Jiménez. 
  
d) Demores en la tramitació. 
 
Donat trasllat de les referides al·legacions a l'agent urbanitzador, aquest va 
remetre l'informe evacuat per l'advocada autora del document de retaxació en 
el qual s'analitzen les al·legacions i es proposa la seua desestimació per les 
raons expressades en aquell. 
 
Aquest informe justifica deguda i detalladament la procedència de la retaxació 
de càrregues, la concurrència dels requisits que la vigent normativa imposa a la 
mateixa i aclareix que no forma part d'aquesta la indemnització deguda a 
Marceliano Jiménez a conseqüència del defecte d'adjudicació relatiu a la 
parcel·la de la seua propietat, que va ser considerada en el projecte de 
reparcel·lació inicial com a parcel·la de titularitat desconeguda i la titularitat de 
la qual va ser reclamada i reconeguda al seu propietari amb posterioritat, 
després de la instrucció de l'oportú procediment. 
 



 

 

Especialment es justifiquen en l'informe les qüestions relatives a la 
improcedència de les al·legacions relatives al benefici industrial, que es confon 
amb el benefici de l'urbanitzador, el qual no ha sigut aplicat, i es reiteren els 
arguments ja continguts en la memòria de la retaxació sobre la necessitat de 
substituir les lluminàries i d'introduir canvis en la instal·lació de subministrament 
d'energia elèctrica a causa de la nova reglamentació i a les exigències de les 
companyies subministradores, subratllant que tals circumstàncies no obeeixen 
a cap imprevisió del projecte d'urbanització. 
 
S'aborda, en últim lloc, la qüestió relativa al retard en els tràmits i actuacions 
pròpies del desenvolupament de l'àmbit del programa, i queda justificat que 
molts d'ells obeeixen a la pròpia actuació d'un dels al·legants, bé pels retards 
en l'abonament de les quotes d'urbanització, bé per la necessitat d'inscriure 
adequadament els seus títols de propietat en el registre corresponent, a fi que 
la reparcel·lació poguera tindre accés a aquest. 
 
CONSIDERANT que de l'informe emés pels serveis jurídics municipals en 
relació amb les al·legacions efectuades pels interessats, es desprén que la 
pràctica totalitat dels raonaments i de les manifestacions efectuades per tots 
dos al·legants per a donar recer a les seues pretensions coincideixen en un 
argument comú, i queden referides a l'incompliment que al seu judici es 
produeix quant als requisits previstos en la Llei per a acudir a la retaxació de 
càrregues.  
 
A tals efectes hem de remetre'ns al règim establit en l'art. 168.4 de la LUV, 
aplicable al present procediment per raons temporals (que en l'actualitat es 
regula en l'art. 153 del Text refós de la LOTUP i abans d'aquest en el 147 
d'aquesta Llei), atés que tots i cadascun dels motius exposats de manera clara 
en la memòria aportada per l'urbanitzador obeeixen a causes sobrevingudes i 
imprevisibles i no imputables a aquest, ja que responen a necessitats derivades 
de la variació en la reglamentació tècnica aplicable, que resulta d'obligat 
compliment. 
 
D'altra banda, quant a les restants manifestacions, com són les relatives a la 
indemnització deguda -per defecte d'adjudicació- al propietari d'una de les 
parcel·les inicials aportades a la reparcel·lació que no va obtindre parcel·la de 
resultat, donarem per reproduït l'informe aportat per l'urbanitzador, que va ser 
emés per l'advocada autora de la retaxació, en el qual s'exposa que aquesta 
circumstància no s'inclou en la retaxació de càrregues i que es tracta d'una 
simple correcció d'un error aritmètic del compte de liquidació provisional, que 
acompanya a aquella com a annex. 
 
Finalment, quant a les manifestacions efectuades pel representant de 
BLASLAG SL. quant a la reclamació de les despeses derivades de l'execució 
d'obres d'urbanització de caràcter provisional, resulta convenient assenyalar 
que aquesta qüestió resulta absolutament aliena al contingut de la retaxació, la 
qual cosa ja per si imposa la improcedència d'abordar el debat de tals 
arguments en aquesta seu; màximament quan no queda acreditada de cap 
manera aquesta circumstància, sent que cap de les referides obres han servit a 
la prestació dels serveis urbanístics de l'àmbit en el qual es desenvolupa 
l'actuació i que en el seu moment tampoc es van tindre en compte en ocasió de 
l'aprovació del Programa i del projecte d'urbanització i de l'expedient 



 

 

reparcel·latori derivats d'aquest, per la qual cosa no cap ara tornar a revisar tals 
determinacions. 
 

 D'aquesta manera i en vista de l'exposat, resultarà procedent DESESTIMAR 
 les al·legacions presentades pels interessats abans referides. 
 
RESULTANT que a més de l'anterior, en el propi acord (resultant quart) s'indicava, 
quant als motius que donen lloc a la retaxació, el següent: 
 

En aquesta memòria s'exposa la justificació de les causes que motiven la 
retaxació de càrregues indicant que com resulta de la modificació del projecte 
d'urbanització, els canvis introduïts en el projecte d'urbanització, que 
incrementen l'import de les càrregues d'urbanització que consisteixen en: 
 
1.- Canvi de lluminàries existents tipus VSP a LEDS a conseqüència de 
l'entrada en vigor l'1 d'abril del RD 1890/2008, de 14 de novembre, pel qual 
s'aprova el Reglament d'eficiència energètica en instal·lacions d'enllumenat 
exterior. 
 
2.- Instal·lació de xarxa de mitjana tensió adaptada a la nova normativa 
(Resolució d'11 de març de 2011 de la Direcció General d'Energia, per la qual 
es modifica la Resolució de 19 de juliol de 2010, per la qual s'aproven les 
normes particulars d'Iberdrola Distribució Elèctrica, SAU per a alta tensió (fins a 
30 kv) i baixa tensió a la Comunitat Valenciana) i a les exigències d'Iberdrola 
(assumpció de treballs de reforç, adequació o reforma de les instal·lacions de 
distribució existents)  
 
3.- Protecció física i senyalització dels pals de mitjana tensió existents enmig 
del carrer, exigit pels tècnics de l'Ajuntament de Quart de Poblet per a poder 
rebre parcialment l'obra d'urbanització, mentre Iberdrola executa la clava que 
l'encreuament l'A3 i puguen desmuntar-se els citats pals. 

 
CONSIDERANT que les qüestions que es plantegen en el recurs de reposició són 
idèntiques a les quals ja van ser analitzades amb motiu de les al·legacions 
presentades durant la tramitació del procediment, seran els mateixos motius que van 
donar lloc a la desestimació d'aquestes els que imposen la necessitat de 
DESESTIMAR el recurs presentat. 
 
En aquest punt de l'ordre del dia la Regidora, Mª Consuelo Campos Malo (PSOE) i el 
Regidor, José Miguel Sanmartín Aguilar (PP), formulen causa d'abstenció conforme a 
l'article 23 de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de Règim Jurídic del Sector Públic. 
 
Emés dictamen favorable per la Comissió Informativa d'Urbanisme, el Ple de 
l'Ajuntament, per majoria de vots a favor, 11 PSOE, havent-se abstingut 2 PP, 3 
COMPROMIS, 2 CIUTADANS i 1 PODEM, acorda:  
 
PRIMER. Desestimar el recurs de reposició presentat per José Sanmartín Navarro 
enfront de l'acord adoptat pel ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet en la sessió que 
va tindre lloc el dia 31 d'agost de 2022, pel qual es va aprovar la modificació del 
projecte d'urbanització i de la proposta de retaxació de les càrregues de les obres 
d'urbanització per al desenvolupament urbanístic de l'àmbit delimitat pel Programa 
d'Actuació Integrada "La Saleta", en mèrit i de conformitat amb l'exposat. 



 

 

 
SEGON. Que es notifique als interessats l'acord adoptat, ordenant la publicació de 
l'anunci corresponent en el «Diari Oficial de la Generalitat». 
 
4. APROVACIÓ PROVISIONAL I NOU TRÀMIT D'INFORMACIÓ PÚBLICA DE LES 
MODIFICACIONS ÚLTIMES I TEXT REFÓS DEL PLA GENERAL (ORDENACIÓ 
ESTRUCTURAL) (311456D) 
 
Vist el text refós del pla general estructural redactat per a donar compliment als 
requeriments efectuats per la Comissió Territorial d'Urbanisme mitjançant l'acord 
adoptat en la sessió que va tindre lloc el dia 3 d'octubre de 2022, que es detallen en 
l'informe emés a aquest efecte per l'arquitecta municipal. 
 
RESULTANT que la versió preliminar del Pla General Estructural, l'Estudi Ambiental i 
Territorial Estratègic, l'Estudi de Paisatge i el Catàleg de Protecció Estructural va ser 
objecte de participació pública i consultes, per a això es va publicar anunci en el 
DOGV núm. 8105 de 14/08/2017 i en el periòdic Llevant EMV el día1 d'agost de 2017. 
 
RESULTANT que a conseqüència de les al·legacions presentades i informes emesos 
durant el tràmit d'informació pública, i sobre la base de l'art. 55.6 del Text Refós de la 
Llei d'Ordenació del Territori, Urbanisme i Paisatge (TRLOTUP) es van plantejar 
modificacions substancials en el document de planejament i, abans d'adoptar-los, es 
va publicar anunci d'informació pública en el DOGV núm. 8546 de 13/05/2019 i en la 
pàgina web de l'ajuntament, acompanyat dels informes i al·legacions que van 
sustentar la modificació proposada.   
 
RESULTANT que a conseqüència de les al·legacions i informes d'aquest nou període 
d'exposició pública, la documentació del Pla General estructural no va patir 
modificacions substancials, tan sols es va incloure com a novetat, en resposta a 
l'informe de la Demarcació de Carreteres de l'Estat, la previsió d'un règim transitori 
sobre alguns terrenys consolidats per la urbanització i/o edificació que es van veure 
afectats per les limitacions legals a la propietat derivades de l'autovia A-3. Es va afegir 
al document de Participació Publica els informes de l'equip redactor de cadascun 
d'aquests informes i al·legacions, amb la seua proposta de resolució. El document de 
planejament, en aquesta fase, va portar per nom Proposada Final PGE i EATE i és el 
document que es va remetre a l'efecte d'obtindre la Declaració Ambiental i Territorial 
Estratègica (DATE).  
 
RESULTANT que la Proposta Final del Pla General Estructural va ser aprovada pel ple 
de l'Ajuntament de Quart de Poblet en la seua sessió de 16 de juliol de 2019. Aquesta 
documentació va ser remesa al Servei d'Avaluació Ambiental de la Conselleria, com a 
òrgan ambiental, el 29 de juliol de 2019, juntament amb la sol·licitud de l'emissió per la 
seua part de la Declaració Ambiental i Territorial Estratègica (DATE). Durant la 
tramitació d'aquesta i a conseqüència dels nous informes d'organismes sectorials i 
al·legacions presentades, van ser efectuats nous requeriments, que van donar lloc a 
altres tants canvis que van ser inclosos en l'Adenda al PGE per a DATE, presentada 
per l'equip redactor en data 26/06/2020, que va ser remesa a l'òrgan autonòmic a 
l'efecte de recaptar la referida declaració ambiental en data 02/07/2020. Un dels canvis 
principals va ser degut a l'informe de la Demarcació de Carreteres de l'Estat, de 
09/09/2019, que en insistir en el compliment de l'art. 33.7 de la Llei de Carreteres, 
impedeix modificar la classificació i la qualificació dels terrenys inclosos en la zona de 
limitació d'edificabilitat, no acceptant-se amb això el règim transitori (plantejat com a 



 

 

proposta de conjuminar la realitat existent amb la normativa) que es plantejava en la 
Proposta Final de PGE i EATE per a dos emplaçaments pròxims a nusos viaris en els 
entorns de la A-3. 
 
RESULTANT que mitjançant l'acord adoptat el dia 23 de juliol de 2020 la Comissió 
d'Avaluació Ambiental va acordar emetre la Declaració Ambiental i Territorial 
Estratègica, DATE, al Pla General Estructural de Quart de Poblet. Declaració que va 
ser publicada en DOGV núm. 9113 de 23/6/2021. La proposta d'acord de la DATE 
exigia la incorporació en el document de planejament d'una sèrie de determinacions, 
que malgrat no ser modificacions de gran importància sí que exigia xicotetes 
correccions o aclariments. Una vegada incorporades aquestes determinacions, el Pla 
General Estructural de Quart de Poblet va ser aprovat provisionalment en el ple de 26 
de novembre de 2020, remetent el mateix a l'òrgan autonòmic per a recaptar 
l'aprovació definitiva. Des de llavors, i ja en la plataforma PATTU de la Conselleria de 
Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat s'han anat sol·licitant per l'òrgan 
autonòmic els diferents informes sectorials, novament, però aquesta vegada en la fase 
urbanística de tramitació, que van motivar un nou requeriment datat el dia 20 de gener 
de 2022 (identificador GVA-APLANPG-1586325), amb registre d'entrada municipal de 
data 25 de gener de 2022. 
 
D'entre els informes sectorials rebuts, els més significatius, a afectes de canvis en el 
document van ser: 
 

- Informe de la Direcció General d'Aviació Civil, de 22 d'abril de 2021 
- Informe de la Direcció Territorial d'Educació, Cultura i Esport, de 12 de juliol 
de 2021, relatiu al catàleg de proteccions. 
- Informe d'ADIF de 14 de maig de 2021. 
- Informe del Servei d'Infraestructures Educatives de 21 d'abril de 2021. 

 
RESULTANT que el dia 31 de maig de 2022 la corporació municipal va acordar 
aprovar provisionalment el document d'esmena de deficiències i remetre'l a l'òrgan 
autonòmic com a addenda al document ja presentat interessant la seua aprovació 
definitiva. 
 
A la vista d'això, el dia 3 d'octubre de 2022, la Comissió Territorial d'Urbanisme de 
València acorda suspendre l'aprovació definitiva del Pla General Estructural de Quart 
de Poblet, en tant s'esmenen els condicionants indicats en els fonaments de dret 
tercer i cinqué del text de l'acord. De la lectura d'aquests fonaments, s'extrau que 
l'acord valora positivament el Pla General Estructural proposat, havent d'incloure's les 
consideracions que enumera en un Text Refós aprovat i diligenciat per l'Ajuntament. 
 
RESULTANT que aquest text refós conjumina les diferents modificacions hagudes en 
el procés des de l'exposició al públic de 2019, detallades expressament en l'informe de 
l'arquitecta municipal, que s'enumeren en la següent llista: 
 

Informes sectorials les determinacions dels quals han generat canvis en el document 
de PGE amb caràcter posterior a l'exposició pública de 2019 

-Demarcació de carreteres de l'Estat a la Comunitat Valenciana de 28/06/2019 (data 
entrada ajuntament), informe datat 20/06/2019. 
-Demarcació de carreteres de l'Estat a la Comunitat Valenciana de 09/09/2019. 

-Servei d'Infraestructura Verda i Paisatge de la D.G. de Política Territorial i Paisatge, 
evacuat en la Comissió Informativa de 29 de gener de 2020. 



 

 

- Servei d'ordenació del territori de la DG de Política Territorial i Paisatge (CPTOPM) 
referit a l'aplicació del PATRICOVA, evacuat verbalment en la Comissió Informativa 
de 29 de gener de 2020, i s'inclou en l'acta de la mateixa de manera escrita. 

-Servei de planificació de la DG d'Obres Públiques, transport i Mobilitat Sostenible 
(CPTOPM), evacuat en la Comissió Informativa de 29 de gener de 2020. 

- Direcció Territorial de Cultura i Patrimoni (Conselleria d'Educació, Cultura i esport 
(CECD) evacuat en la Comissió Informativa de 29 de gener de 2020. 

- Servei de Mobilitat, de la DG d'Obres Públiques, Transport i Mobilitat Sostenible 
(CPTOPM) evacuat en la Comissió Informativa de 29 de gener de 2020. 

- Altres informes especificats en el document "Addenda a la Proposta Final del PGE" 
de data 26/06/2020. 

- Determinacions de l'informe de la DATE de data 23 de juliol de 2020. 

- Informe de la Direcció General d'Aviació Civil, de 22 d'abril de 2021 

- Informe de la Direcció Territorial d'Educació, Cultura i Esport, de 12 de juliol de 
2021, relatiu al catàleg de proteccions. 

- Informe d'ADIF de 14 de maig de 2021. 

- Informe del Servei d'Infraestructures Educatives de 21 d'abril de 2021. 

- Consideracions de l'acord de CTU de 3 d'octubre de 2022. 

 
RESULTANT que, pel que respecta a l'aprovació del Catàleg de Proteccions, com ja 
es va dir en els anteriors acords del Ple de l'Ajuntament, atés que les exigències 
derivades de l'informe de la Direcció General de Cultura no poden atendre's amb la 
celeritat suficient que permeta l'aprovació d'aquest Catàleg al costat de la proposta de 
pla general estructural, es va optar per una aprovació d'aquesta proposta que deixe 
per a un moment posterior l'aprovació del referit Catàleg, quedant en suspens la 
mateixa conforme al que s'estableix en l'art. 57.3 del Text Refós de la Llei d'Ordenació 
del Territori, Urbanisme i Paisatge; per això aquest ajuntament va interessar de la 
Conselleria competent la pròrroga de la DATE, tot això sense perjudici de prosseguir, 
sense solució de continuïtat, en la confecció del referit catàleg que permeta donar 
compliment a les exigències efectuades. 
 
Referent a això, l'acord de la Comissió Territorial d'Urbanisme (CTU) es mostra 
favorable a aquest plantejament, no obstant això, considera i enumera una sèrie 
d'aspectes bàsics en referència al catàleg de proteccions que hauran de formar part 
del PGE en la seua aprovació definitiva. Per això, les modificacions introduïdes en el 
Text Refós donen resposta a aquests aspectes bàsics, així com a la resta de 
condicionants que s'enumeren en el cos de l'acord per a la seua inclusió en el Text 
Refós.  
 
CONSIDERANT que el procediment establit en la vigent legislació urbanística 
contempla únicament els tràmits d'informació pública previstos en els arts. 53 i 55 del 
Text Refós de la LOTUP, sense establir una previsió expressa d'este tràmit per a les 
modificacions derivades de l'adaptació de la proposta final continguda en el text refós 
del pla, més enllà de la menció al mateix que es conté en la lletra i) del punt 1 de l'art. 
50. A la vista d'això i donada la importància que posseïx la participació pública en el 
procediment d'aprovació dels plans urbanístics, entenem que resulta precís un nou 
tràmit d'informació pública a l'empara del que s'estableix en els indicats preceptes i, 
amb caràcter general, en l'art. 83 de la Llei 39/2015, del Procediment Administratiu 
Comú de les Administracions Públiques, que permeta que prendre raó de totes les 
modificacions que han sigut introduïdes en la referida proposta final del pla general 
estructural i en el seu text refós, a conseqüència de les diferents exigències i informes 
dels organismes sectorials que han intervingut en la seua tramitació, de manera que 



 

 

qualsevol interessat puga presentar quantes al·legacions estime convenients en 
relació amb tals modificacions per un termini de vint dies hàbils. En aquest període de 
20 dies, s'admetran, per al seu examen i consideració, noves al·legacions referides als 
canvis proposats; podran inadmetre's les que reiteren arguments i redunden en 
aspectes prèviament informats. En el cas que no s'haguera presentat cap reclamació o 
suggeriment en el referit termini, s'entendrà que l'acord servix a l'aprovació provisional 
de la proposta sense necessitat de més actuacions, del que es donarà compte al Ple 
en la següent sessió una vegada expirat el termini referit, donant trasllat de la mateixa 
a la Conselleria competent en matèria d'urbanisme a l'efecte de la seua aprovació 
definitiva. 
 
CONSIDERANT que la competència per a sotmetre al tràmit d'informació pública la 
proposta, en tant afecta un instrument de planejament general, correspondrà al Ple de 
l'Ajuntament, igual que correspon a aquest la competència per a l'aprovació de la 
mateixa, per aplicació del que es disposa en l'art. 22 de la Llei 7/1985, del 2 d'abril, de 
Règim Local, en la virtut del qual són competència del Ple els actes que posen fi a la 
tramitació municipal i els actes d'aprovació inicial del planejament general. 
 
Previ dictamen de la Comissió Informativa d'Urbanisme, el Ple de l'Ajuntament, per 
majoria absoluta de vots a favor 12 PSOE i 3 PP, havent-se abstingut, 3 
COMPROMIS, 2 CIUTADANS i 1 PODEM, acorda:  
 
PRIMER. Prendre raó de les esmenes efectuades quant a la documentació que 
conforma la proposta final i text refós del Pla General Estructural, sotmetent-la a un 
nou tràmit d'informació pública, per termini de vint dies hàbils, mitjançant la publicació 
del corresponent anunci en el «Diari Oficial de la Generalitat Valenciana» i en la 
pàgina web de l'ajuntament. En aquest termini s'admetran, per al seu examen i 
consideració, noves al·legacions referides als canvis proposats; podran inadmetre's les 
que reiteren arguments i redunden en aspectes prèviament informats. 
 
SEGON. En cas que no s'haguera presentat cap reclamació o suggeriment en el referit 
termini, s'entendrà que el present acord servix a l'aprovació provisional de la proposta 
sense necessitat de més actuacions, del que es donarà compte al Ple en la següent 
sessió una vegada expirat el termini referit, donant trasllat de la mateixa a la 
Conselleria competent en matèria d'urbanisme a l'efecte de la seua aprovació 
definitiva, en els termes exposats. 
 
5. ADHESIÓ QUART DE POBLET CIUTATS AMIGUES DE LA INFÀNCIA 
(1287795E) 
 
Vista la proposta presentada per la Regidora d'Infància i Adolescència per a renovar el 
segell de Ciutats Amigues de la Infància, que literalment transcrita diu així: 
 
La iniciativa Ciutats Amigues de la Infància, liderada per UNICEF Comité Espanyol, té 
com a objectiu general promoure l'aplicació de la Convenció sobre els Drets del Xiquet 
(ONU, 1989), ratificada pel nostre país en 1990, en l'àmbit dels Governs Locals.  
 
Ciutats Amigues de la Infància té com a visió que tot xiquet, xiqueta i adolescent 
gaudisca de la seua infància i adolescència i desenvolupe tot el seu potencial a través 
de la realització igualitària dels seus drets a les seues ciutats i comunitats. Amb la 
finalitat de fer realitat aquesta visió, els governs locals i els seus socis identifiquen les 
seues metes (resultats) en les cinc esferes d'objectius generals, que recullen els drets 



 

 

continguts en la Convenció sobre els Drets del Xiquet. D'aquesta manera una ciutat o 
comunitat compta amb una governança amiga de la infància, en treballar per a 
aconseguir aquests objectius: 
 
Cada xiquet, xiqueta i adolescent és valorat, respectat i tractat justament dins de les 
seues comunitats. 
 
Les veus, necessitats i prioritats de cada xiquet i xiqueta s'escolten i es consideren en 
les normatives i polítiques públiques, en els pressupostos i en totes les decisions que 
els afecten.  
 
Tots els xiquets i xiquetes tenen accés a servicis essencials de qualitat.  
 
Tots els xiquets i xiquetes viuen en entorns segurs i nets.  
 
Tots els xiquets i xiquetes tenen l'oportunitat de gaudir de la vida familiar, el joc i l'oci. 
 
Ciutats Amigues de la Infància es va posar en marxa a Espanya l'any 2001 i compta 
amb el suport del Ministeri de Sanitat, Servicis Socials i Igualtat, la Federació 
Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP) i l'Institut Universitari UAM-UNICEF de 
Necessitats i Drets de la Infància i l'Adolescència (IUNDIA) i UNICEF Comité Espanyol. 
 
A través del Reconeixement Ciutat Amiga de la Infància, UNICEF Comité Espanyol 
destaca a aquells governs locals compromesos amb els cinc objectius de drets 
anteriors, que apliquen a nivell local un model de gestió des d'un enfocament de drets 
del xiquet, i que ho fan sota un sistema de governança que afavorisca la coordinació 
interna i externa, que promoga i genere mecanismes reals de participació infantil i 
adolescent i que compte amb una estratègia a llarg termini per a incorporar a la 
infància i adolescència en el centre de les polítiques i accions impulsades des dels 
governs locals. 
 
UNICEF Comité Espanyol determinarà l'atorgament del reconeixement d'acord amb el 
que s'estableix en les bases del reconeixement 2022-2023.  
 
Considerant que Ciutats Amigues de la Infància i el reconeixement Ciutat Amiga de la 
Infància afavoriran els interessos de la població en general i de la infància en 
particular; considerant, a més, que el nostre municipi complix amb els requisits 
estipulats en les bases de la convocatòria oberta per UNICEF Comité Espanyol; i 
manifestant la nostra voluntat de contribuir activament a la difusió i aplicació de la 
Convenció sobre els Drets del Xiquet en la nostra localitat. 
 
El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda: 
 
U. Sol·licitar a UNICEF Comité Espanyol iniciar els tràmits per a la renovació del 
Reconeixement Ciutat Amiga de la Infància. 
 
DOS. Comptar amb el seu posterior suport i col·laboració per al desenvolupament, la 
millora contínua i la innovació de les polítiques d'infància i adolescència en la nostra 
localitat. 
 
 



 

 

6. PROPOSTA DE MODIFICACIÓ ENCOMANDA DE GESTIÓ SERVICIS DE 
DINAMITZACIÓ SOCIOCULTURAL (1253155T) 
 
Vista la proposta presentada pel Conseller Delegat de l'Empresa Pública GESQUART 
S.L., en la qual es fa constar: 
 
Que en el Butlletí Oficial de l'Estat, núm. 259, de data 28 d'octubre de 2022, es va 
publicar l'actualització del conveni col·lectiu estatal d'acció i intervenció social 2022-
2024, amb codi de conveni 99100155012015 que va ser subscrit en data 7 de juliol de 
2022. 
 
Que actualment els treballadors i treballadores de Gesquart que realitzen servicis de 
dinamització sociocultural, està subscrits a aquest conveni. 
 
De l'aplicació d'aquest conveni es deriven efectes econòmics que suposen majors despeses en 
personal de dinamització de servicis socioculturals dels previstos en l'encomanda de gestió 
vigent per a l'empresa pública Gesquart SL. 
 
Que en aquest conveni es preveuen endarreriments de l'any 2022, des de l'1 d'abril al 31 de 
desembre, s'estipula una pujada del 2% per a aquest període, també s'acorda una pujada del 
3% per a l'any 2023 i del 2,5€ per a l'any 2024. 
 
Emés informe per l'assessoria AFILCO, per a determinar les despeses d'aquest increment, les 
quantitats són les següents: 
 

 Despeses personal 
socioculturals 

Increment 2%, 3% y 
2,5% 

Total Observació 

Any 2022 121.846,00€ 1.827,69€ 123.673,69€ Increment 2% part 

proporcional 9 mesos 

Any 2023 123.673,69€ 3.710,21€ 127.383,90€ Increment del 3% 

Any 2024 127.383,90€ 3.184,60€ 130.568,50€ Increment del 2,5% 

Vist l'acord adoptat pel Consell d'Administració de la Societat Pública Municipal, 
Empresa Pública de Servicis de Gestió de Quart de Poblet S.L., sessió celebrada el 
dia u de desembre de dos mil vint-i-dos. 

Emés informe pel Sr. Interventor i previ dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda 
i Recursos Generals, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors 
assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la 
Corporació, acorda: 

Modificar l'encomanda de gestió de “servicis socioculturals” a favor de Gesquart S.L., 
incorporant els increments econòmics, en la partida de despeses de personal, en els 
següents termes:  

a) Per a l'exercici 2022 (des de l'1 d'abril al 31 de desembre de 2022), l'increment 
econòmic de 1.827,69 €. 

b) Per a l'exercici de 2023, l'increment econòmic de 3.710,21 euros. 

c) Per a l'exercici de 2024, l'increment de 3.184,60€. 
 



 

 

 
7. PROPOSTA DE MODIFICACIÓ ENCOMANDA DE GESTIÓ SERVICIS DE 
NETEJA D'EDIFICIS PÚBLICS (1253200F) 
 
Vista la proposta presentada pel Conseller Delegat de l'Empresa Pública GESQUART 
S.L., en la qual es fa constar: 
 
Que en el Butlletí Oficial de la Província, núm. 173, de data 8 de setembre de 2022, es 
va publicar l'actualització del conveni col·lectiu de treball del sector de neteja d'edificis i 
locals de la província de València per als anys 2021, 2022, 2023, 2024 i 2025 amb 
codi de conveni 46001595011981. 
 
Que actualment els treballadors i treballadores de Gesquart que realitzen servicis de 
neteja d'edificis públics, estan subscrits a aquest conveni. 
 
De l'aplicació d'aquest conveni es deriven efectes econòmics que suposen majors 
despeses en personal de neteja d'edificis dels previstos en l'encomanda de gestió 
vigent per a l'empresa pública Gesquart SL. 
 
Que en aquest conveni es preveuen endarreriments de l'any 2022, des de l'1 de gener 
al 31 de desembre, s'estipula una pujada del 2% per a aquest període, també s'acorda 
una pujada del 2,5% per a l'any 2023 i del 2,5% per a l'any 2024 i del 3,5% per a l'any 
2025. 
 
Emés informe per l'assessoria AFILCO, per a determinar els costos d'aquest 
increment, les quantitats són les següents: 
 

 Despeses 
personal 
edificis 

% Increment Total despeses 
de personal 

Any 2022 734.131,21€ 14.682,62€ 748.813,83€ 

Any 2023 748.813,83€ 18.720,35€ 767.534,18€ 

Any 2024 767.534,18€ 19.188,35€ 786.722,53€ 

Any 2025 786.722,53€ 27.535,29€ 814.257,82€ 

 

Vist l'acord adoptat pel Consell d'Administració de la Societat Pública Municipal, 
Empresa Pública de Servicis de Gestió de Quart de Poblet S.L., sessió celebrada el 
dia un de desembre de dos mil vint-i-dos. 

Emés informe pel Sr. Interventor i previ dictamen de la Comissió Informativa d'Hisenda 
i Recursos Generals, el Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors 
assistents a la sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la 
Corporació, acorda: 

Modificar l'encomanda de gestió de neteja d'edificis a favor de Gesquart S.L., 
incorporant els increments econòmics en la partida de despeses de personal en els 
següents termes: 
 



 

 

a) Per a l'exercici 2022 (des de l'1 d'abril al 31 de desembre de 2022), l'increment 
econòmic de 14.682,62 €. 
b) Per a l'exercici de 2023, l'increment econòmic de 18.720,35 euros. 
b) Per a l'exercici de 2024, l'increment econòmic de 19.188,35 euros. 
c) Per a l'exercici de 2025, l'increment de 27.535,29€. 
 
8. APROVACIÓ INICIAL REGLAMENT REGULADOR D'ÚS, GAUDI I 
FUNCIONAMENT DE L'APARCAMENT DISSUASIU MUNICIPAL "BALCÓ DEL 
TÚRIA" (1150505Z) 
 
Vista la proposta presentada pel Regidor de Mobilitat, en relació al document elaborat 
pel Departament d'Urbanisme, sobre el Reglament regulador d'ús, gaudi i 
funcionament de l'aparcament dissuasiu municipal "Balcó del Túria", situat al carrer 
Tribunal de les Aigües de Quart de Poblet i considerant la necessitat de l'existència 
d'un document normatiu que regule aquest ús. 
 
Emés informe jurídic per Secretaria, sobre el procediment a observar en la seua 
aprovació, segons l'art. 49 i 70.2 de la Llei Reguladora de les Bases de Règim Local: 
 
Es justifica en l'expedient la realització d'una fase de consulta, audiència i informació 
pública, segons l'article 133 de la Llei 39/2015, d'1 d'octubre. 
 

a) Aprovació inicial per l'Ajuntament-Ple, bastant majoria simple. 
b) Informació pública i audiència dels interessats per termini mínim de trenta 

dies per a presentació de reclamacions i suggeriments. 
c) Resolució de reclamacions i suggeriments presentats i aprovació definitiva 

pel Ple. Sinó es presentaren reclamacions o suggeriments, s'elevarà a 
definitiva la, fins aleshores, aprovació provisional. 

d) Publicació de l'aprovació definitiva i del text íntegre del reglament en el 
Butlletí Oficial de la Província, entrant en vigor, transcorreguts, 15 dies 
hàbils des de la publicació citada. 

 
 
Emés dictamen favorable de la Comissió informativa d'Urbanisme, el Ple de 
l'Ajuntament, per majoria absoluta de vots a favor, 12 PSOE, 3 PP, 2 CIUTADANS i 1 
PODEM, havent-se abstingut 3 COMPROMIS, acorda: 
 
U. Aprovar, inicialment, el Reglament Regulador d'ús, gaudi i funcionament de 
l'aparcament dissuasiu municipal "Balcó del Túria" en el municipi de Quart de Poblet. 
 
DOS. Sotmetre el Reglament a informació pública i audiència dels interessats pel 
termini de trenta (30) dies, per a la presentació de reclamacions i suggeriments; en el 
cas que no es presentaren quedarà aprovat definitivament. 
 
TRES. El Reglament entrarà en vigor una vegada aprovat definitivament, als quinze 
(15) dies de la seua publicació. 
 
 
9. APROVACIÓ PLA ESTRATÈGIC DE SERVICIS SOCIALS DE QUART DE 
POBLET, 2023-2027 (1315927C) 
 



 

 

S'exposa el contingut de la proposta de la Regidora de Servicis Socials i Família, que 
és del següent tenor literal: 
 
Segons queda recollit en el Títol III de la Llei 3/2019, de 18 de febrer, de servicis 
socials inclusius, i en el Decret 34/2021, de 26 de febrer, de regulació del mapa de 
servicis socials, tots dos de la Comunitat Valenciana, la planificació del Sistema Públic 
Valencià de Servicis Socials es desenvoluparà a través de plans estratègics d'àmbit 
autonòmic i zonal.  
 
Segons es recull en la Disposició transitòria cinquena, punt 4, del Decret 188/2021, de 
26 de novembre, el termini per a l'elaboració d'aquestos plans estratègics de caràcter 
zonal serà de dotze mesos a partir de que haja conclòs el procés de delimitació 
d'àrees i zones bàsiques, per la qual cosa hauran d'haver-se elaborat abans de vint-i-
un mesos des de l'entrada en vigor del Decret 34/2021, de 26 de febrer. 
Vist el document elaborat per la comissió tècnica organitzativa de Servicis Socials. 
 
Sent que en data 17 de gener la Comissió Informativa de Benestar Social és informada 
de l'esborrany del Pla estratègic zonal de Servicis Socials i en data 18 de gener de 
2023, és presentada la proposta final al Consell municipal d'Inclusió i Cohesió Social 
de Quart de Poblet, incorporant a la mateixa les aportacions de les persones 
assistents a la sessió. 
 
Atés que el Pla Estratègic zonal ha de ser sotmés a aprovació pel Ple municipal, i 
remetre's, dins del termini i en la forma corresponent, perquè en prengueu 
coneixement i registre, a la Direcció General del IVAFIQ.  
 
El Ple de l'Ajuntament, per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la 
sessió, inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, 
acorda: 
 
ÚNIC. Aprovar el Pla Estratègic de Servicis Socials de Quart de Poblet, 2023 - 2027 
 
10. DONAR COMPTE PLA ANUAL DEL CONTROL FINANCER 2022 (A 
REALITZAR EN 2023) (1261161N) 
 
Es dona compte al Ple del Pla Anual del Control Financer 2022 (a realitzar en 2023). 
 
11. INFORME DEFINITIU DEL PLA CONTROL FINANCER REALITZAT EN 2022, 
SOBRE EXERCICI 2021 (883332A) 
 
Es dona compte al Ple del Pla del Control Financer realitzat en 2022, sobre exercici de 
2021. 
 
Debat 

 

Sr. Javier Soler (CIUTADANS) 

 

Únicament volíem ressaltar sobre aquest informe les conclusions i 

recomanacions que fa com sempre en el punt 4 el senyor interventor, a el que 

ve a vindre en relació que considerem que hauria prendre cartes en el asunt i 

modificar aquest tipus de pràctiques que pensem són poc adequades, si que 

rogariem es pegara una miraeta a aquest punt i que se prenguérem les solucions 

pertinents. Això era. 

 



 

 

Sr. Bartolomé Nofuentes (PSOE) 

 

Brevemente, porque en realidad cualquier informe que anualmente se presenta 

tiende como norma y las conclusiones a hacer propuestas de mejora como no 

puede ser de otra forma, y en este también que al margen de una valoración 

positiva de la situación económica de nuestro municipio y de la situación 

financiera, también es bueno además que al menos desde el punto de vista de 

este grupo municipal el que se aporten cuestiones que puedan tiendan a mejorar 

la situación organizativa y también de ejecución de lo que son nuestras 

cuentas públicas. Por tanto, por supuesto que además solemos tenerlas en 

cuenta anualmente, vengan de manos del Interventor lógicamente o de cualquier 

otra aportación que en algunas ocasiones ustedes mismo han hecho. Por tanto se 

agradece también.  

  

Sra. Presidenta 

 

Pues gracias a los dos. 

 
12. MANIFEST EN MEMÒRIA DE LES VÍCTIMES DEL NAZISME. 27 GENER, DIA 
INTERNACIONAL DE L'HOLOCAUST. (1316683C) 
 
Els portaveus del Grup Municipal PSPV-PSOE, PP, COMPROMIS, SI ES POT 
QUART i CIUTADANS, presenten el següent manifest en Memòria de les víctimes del 
nazisme, que literalment transcrit diu així: 
 
Ja han transcorregut 78 anys, des d'aquell 27 de gener de 1945, en el qual es va 
produir l'alliberament del camp de concentració i extermini nazi d'Auschwitz-Birkenau 
per les tropes soviètiques en el marc de la Gran Guerra Pàtria o Segona Guerra 
Mundial. 
 
Les grans atrocitats realitzades per l'home contra l'home en el passat costen de 
concebre en l'actualitat ja que la vista del passat patix d'una cataracta congènita que 
ens ennuvola la visió fins no poder veure. La maldat institucionalitzada s'escapa de 
l'enteniment dels homes de bé. Els negacionistes de l'Holocaust sempre han 
qüestionat l'evidència, i ara amb noves vestidures tracten de soscavar el sistema 
democràtic. I som conscients de la fragilitat de la memòria col·lectiva i el perill que 
entranya, en el present i en el futur, l'oblidar el passat o el desconeixement de les 
atrocitats comeses per l'ésser humà contra l'ésser humà. 
 
La commemoració de l'Holocaust nazi afecta directament als valencians i espanyols. El 
colp d'estat contra el Govern constitucional de la Segona República es va transformar 
en la Guerra d'Espanya. Van ser milers els exiliats republicans que després de recalar 
pels camps de concentració del sud de França i nord d'Àfrica van ser deportats als 
camps d'extermini nazis situats a Alemanya, Àustria, Txecoslovàquia, França i Polònia. 
 
Les víctimes de nazisme no sols van ser els homes i dones assassinats en els camps 
d'extermini, sinó aquells altres que van treballar com a persones esclaves en 
empreses o en domicilis d'alts càrrecs del III Reich. L'estudi de llistats ens comunica 
noms d'espanyols, de valencians, explotats fins a l'infinit i amb un esdevenir que 
conduïa irremeiablement a l'oblit i a la mort. Molts van ser assassinats, i els 
supervivents, apàtrides per decisió de Franco, no van poder tornar als seus pobles i 
ciutats. Molts holocausts van edificar el gran Holocaust. 
 



 

 

Tots aquells que van ser objecte de l'extermini nazi, des dels jueus que van patir 
l'extermini, fins als republicans espanyols, les ètnies romaní i sinti, els discapacitats i 
els homosexuals, formen part de la monstruositat de l'Holocaust. 
 
El sistema de convivència democràtica és, com tot el realment valuós, fràgil, i cal 
atendre'l i cuidar-lo tots els dies. La perversió democràtica consistix en la posada en 
marxa de mecanismes i aliances des de dins i des de fora del sistema per a acabar 
amb ell. La desinformació, les construccions de realitats virtuals falses, la normalització 
social d'actituds rebutjables (racisme, violència de gènere,...), i el negacionisme de 
qualsevol tipus (des de l'Holocaust a la recent pandèmia, passant pel perceptible canvi 
climàtic) són manifestacions visibles de l'atac a la convivència democràtica.  
 
La Memòria de l'Holocaust ens obliga a continuar amb la defensa dels Drets Humans. 
Commemorar aquesta data en Memòria de les Víctimes de l'Holocaust és una forma 
eficaç d'anticipar-se al racisme, els genocidis i protegir la Democràcia i els Drets 
Humans. És essencial recordar que els crims contra la humanitat no tenen data de 
caducitat. 
 
La Federació Valenciana de Municipis i Províncies (FVMP) té entre els seus fins el 
desenvolupament i consolidació de l'esperit europeu i democràtic en l'àmbit local, i s'ha 
compromés amb els Objectius de Desenvolupament Sostenible de l'Agenda 2030, 
establits per l'Assemblea General de l'ONU, de la qual els objectius 16 i 17 estan 
íntegrament dedicats a la promoció de les aliances necessàries per al 
Desenvolupament Sostenible, proposant entre altres la Promoció de la cultura de Pau i 
de la diplomàcia de ciutats.  
 
Amb motiu del Dia Internacional de Commemoració en Memòria de les Víctimes de 
l'Holocaust i la Prevenció dels Crims contra la Humanitat, el 27 de Gener de 2023, la 
FVMP fa pública la necessitat d'aprofundir en l'Educació, la Memòria i la Investigació 
sobre l'Holocaust, que, com reconeix la UNESCO, és tasca essencial per a fomentar 
l'observació dels Drets Humans, les llibertats fonamentals i els valors de tolerància i 
respecte mutu.  
 
La Xarxa de Municipis per a la posada en valor de la Memòria Històrica (XARXA 
MEMÒRIA), impulsada per la FVMP, d'acord amb la commemoració del 27 de gener 
de 2023 del Dia Internacional de l'Holocaust, considera essencial:  
 
 
▪ Donar a conéixer el passat. Posar cara a les víctimes, repensar-les i honrar-les. 
Transmetre a noves generacions i per a coneixement públic el dolor infinit, el neguit, la 
mort i la desraó de la barbàrie. 
 
 ▪ Vigilar el present. Mantindre una posició activa i bel·ligerant en la defensa dels valors 
i de la convivència democràtica. 
 
 ▪ Actuar cap al futur. Fomentar l'Educació, la Formació i la Cultura de la convivència 
creativa en Pau i Llibertat. 
 
Per això, entén imprescindible el treball conjunt plenament col·laboratiu dels Governs 
(Govern de l'Estat, Consell de la Generalitat, Governs locals i provincials) i de la 
Societat Civil valenciana, encarnada pels col·lectius ciutadans. 
 



 

 

I proposa als Governs Locals l'impuls d'actuacions dirigides a la sensibilització i 
conscienciació ciutadana sobre l'Holocaust i la necessitat del concurs de tots i totes en 
la construcció d'una societat democràtica.  
 
El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda 
aprovar el manifest. 
 
13. DECLARACIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE L'AJUNTAMENT DE QUART DE 
POBLET. DIA MUNDIAL DE LA INFÀNCIA 2022 (1237413E) 
 
Els portaveus del Grup Municipal PSPV-PSOE, PP, COMPROMIS, SI ES POT 
QUART i CIUTADANS, presenten la següent declaració institucional consensuada, 
que literalment transcrita diu així: 
 
Des de l'Ajuntament de Quart de Poblet ens unim, amb motiu del Dia Mundial de la 
Infància, a UNICEF Comité Comunitat Valenciana, sota el lema “drets i emocions”. 
Assegurar la consecució dels drets de xiquets, xiquetes i adolescents és una qüestió 
col·lectiva i d'obligat compliment. Quan un xiquet o una xiqueta veu limitada la 
satisfacció dels seus drets, l'impacte en el seu benestar emocional és directe. Per això, 
les ciutats i pobles, com a comunitats més pròximes a la infància, tenim un rol 
fonamental a assegurar que xiquets i xiquetes que viuen en la nostra localitat se 
senten emocionalment satisfets i feliços de viure en ella.  
 
L'aprovació de la Convenció sobre els Drets del Xiquet, en 1989 va suposar un gran 
avanç en el compliment dels drets de xiquets i xiquetes, així com la seua ratificació per 
Espanya l'any 1990. No obstant això, hui dia, queden encara grans reptes globals a 
abordar i que ens interpel·len també a nivell local: 
 

- El nombre de xiquets i xiquetes que viuen en situació de pobresa en el món 

s'ha disparat a 1.200 milions. A Espanya, hi ha 2,75 milions de xiquets, 

xiquetes i adolescents que viuen en llars en risc de pobresa o exclusió social: 

un 33,4% de la població menor de 18 anys (2021). És actualment el segon país 

de la Unió Europea amb major taxa de pobresa infantil després de Romania. 

- 1 de cada 10 adolescents de 10 a 19 anys en el món, tenen diagnosticat un 

problema de salut mental, i només el 2% dels pressupostos dels governs a 

nivell mundial és destinat a tractar la depressió, ansietat o altres. A Espanya, el 

13,2%, de xiquets i xiquetes de 4 a 14 anys presentava risc de patir algun tipus 

de problema de mala salut mental, segons dades de l'Enquesta Nacional de 

Salut en 2017.   

- Més de 260 milions de xiquets i xiquetes no van a escola a nivell mundial. El 

50% dels xiquets refugiats no té accés a l'educació. 

- 426 milions de xiquets i xiquetes viuen actualment en zones de conflicte armat. 

- 1.000 milions de xiquets estan molt exposats a nivells cada vegada més 

elevats de contaminació atmosfèrica i 820 milions de xiquets estan molt 

exposats a les onades de calor. Espanya és un dels països europeus més 

vulnerables al canvi climàtic.  



 

 

Des de la corporació local no som aliens a esta realitat. Per això, ens comprometem 
amb la promoció d'una major i més eficient inversió en la infància, garantint que 
s'assignen els recursos necessaris per a afrontar els reptes esmentats amb els drets 
de la infància en el centre, i més concretament amb: 
 

- La salut mental. Impulsarem mecanismes integrals de prevenció en matèria de 

salut mental en la infància i l'adolescència destinats a millorar el seu benestar 

emocional i al mateix temps promovent hàbits de vida saludables. 

- El dret a l'educació. Impulsarem polítiques de reforç educatiu que garantisquen 

l'accés equitatiu i efectiu a una educació de qualitat a través de beques i 

programes de suport, especialment per als xiquets i xiquetes en les seues 

primeres etapes educatives i/o en situació de vulnerabilitat.  

- La protecció de la infància davant tot tipus de violència. Impulsarem 
mecanismes perquè la nostra localitat siga un entorn protector (a través 
d'adaptació d'espais, formació de professionals, etc.), que compta amb els 
recursos suficients perquè tots els servicis dirigits a la infància garantisquen, 
des d'un enfocament preventiu, la protecció de xiquets, xiquetes i adolescents 
davant situacions de violència. 

- El dret a un medi ambient sa. Impulsarem actuacions que promoguen una 
transformació urbana amb enfocament d'infància per a millorar la qualitat 
ambiental (contaminació de l'aire, el soroll, efecte illa de calor) metabolisme 
urbà (els desplaçaments, xarxes d'aigua, energia, sanejament) i dels espais 
socials (espais públics, equipaments, habitatge, llocs de treball, etc.), 
assegurant que tots els xiquets i xiquetes gaudixen d'un medi ambient net i 
saludable. 

 
Aquests compromisos van acompanyats a tindre en compte també les pròpies veus, 
necessitats i prioritats de cada xiquet, xiqueta i adolescent en les decisions que els 
afecten en la nostra localitat, afavorint i impulsant processos de participació amb 
xiquets, xiquetes i adolescents de la nostra localitat. A més, seguirem el marc global 
que ens marca l'Agenda 2030 i els Objectius de Desenvolupament Sostenible, 
incloent-hi la infància i la seua cura emocional en el centre de les nostres polítiques. 
Per això, el nostre compromís a Quart de Poblet en el marc del Dia Mundial de la 
Infància de 2022. 
 
El Ple de l'Ajuntament per unanimitat dels vint-i-un Srs. Regidors assistents a la sessió, 
inclosa la Sra. Alcaldessa, que de fet i de dret componen la Corporació, acorda 
aprovar la declaració. 
 
 
14. PROPOSTES:  
14.1. PROPUESTA GRUP MUNICIPAL PODEM, PER A DEFENSAR I FACILITAR 
EL DRET A L'HABITATGE.(1188613C) 
 
El Grup Municipal PODEM, presenta la següent proposta per a defensar i facilitar el 
dret a l'habitatge, que literalment transcrita diu així: 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 

 
 



 

 

La situació de l'habitatge al nostre país ha patit una progressiva deterioració i és 
previsible que amb la nova crisi que s'aveïna la ciutadania tinga serioses dificultats per 
a fer efectiu el dret a un habitatge digne. 
 
Igual que en la crisi de 2008, ens trobem davant un mercat especulatiu, amb forta 
presència de capitals d'inversió internacionals i fons voltors. 
 
La Comunitat Valenciana és un dels territoris on més ha crescut el preu de l'habitatge 
de lloguer en els últims cinc anys. 
Si concretem en el cas de Quart de Poblet, veiem que hem passat de lloguers entre 
350€ a 550€ en 2017 a preus que van dels 650€ a 900€ en 2022, fent que siga difícil 
en aquests moments aconseguir un habitatge familiar per menys de 600 €. 
 
Malgrat les mesures d'urgència preses fins ara pel Govern d'Espanya i la Generalitat 
Valenciana en relació a les rendes de lloguer, es requerixen reformes estructurals en 
matèria de regulació de l'accés a l'habitatge encaminades a considerar-la com un bé 
de primera necessitat abans que com un bé de mercat, en línia amb el mandat 
contingut en l'article 47 de la Constitució Espanyola. 
 
Per això, considerem imprescindible la mesura aprovada per la Vicepresidència 
Segona i Conselleria d'Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica per a ampliar la capacitat 
de l'administració, ja siga autonòmica o municipal, de donar una resposta adequada i 
amb la màxima celeritat possible als casos de desnonaments, o a aquelles persones 
que tinguen dificultat d'accedir a un habitatge digne en el mercat lliure. 
 
El Decret llei 6/2020, de 5 de juny, per a l'ampliació d'habitatge públic de la Comunitat 
Valenciana mitjançant el tanteig i el retracte, preveu diverses formes de participació de 
les entitats locals, afavorint la descentralització de les polítiques d'habitatge. 
 
Per tot el que s'ha exposat anteriorment, el Grup Municipal Podem Quart de Poblet 
presenta per a la seua aprovació pel Ple Municipal, els següents acords: 
 

ACORDS 
 
Primer. L'Ajuntament de Quart de Poblet es compromet a subscriure qualssevol dels 
convenis previstos en els articles 7, 8 o 9 del Decret llei 6/2020, de 5 de juny, del 
Consell per a l'ampliació d'habitatge públic a la Comunitat Valenciana mitjançant els 
drets de tanteig i retracte. 
 
Segon. L'Ajuntament de Quart de Poblet sol·licitarà les ajudes que convoque la 
Conselleria d'Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica per a desenvolupar el Pla ADHA, 
l'objectiu del qual és impulsar l'ampliació dels parcs públics d'habitatge amb finalitats 
socials per a la seua adjudicació en règim de lloguer o cessió d'ús. 
I de la mateixa forma amb el Pla Recuperem Llars, l'objectiu del qual és recuperar 
mitjançant obres de rehabilitació el nombre d'habitatges amb finalitats socials. 
 
Tercer. L'Ajuntament de Quart de Poblet destinarà una partida pressupostària 
específica per a l'adquisició d'habitatges en els pressupostos de l'any pròxim per a 
ampliar el parc públic d'habitatge municipal.  
 

Quart. En el supòsit de materialitzar l'adquisició de nous habitatges amb finalitats 
socials, l'Ajuntament podrà destinar-les preferentment a la modalitat de lloguer per a 



 

 

joves menors de 30 anys amb rendes o ingressos limitats, que quedaran fixats 
mitjançant una ordenança municipal específica. 
 
Cinqué. L'Ajuntament de Quart de Poblet promocionarà la Unitat d'Ajuda 
antidesnonaments de la Generalitat, en els mitjans de comunicació i xarxes socials 
municipals. 
 
Sisé. L'Ajuntament de Quart de Poblet insta el Govern d'Espanya a aprovar una llei 
estatal que garantisca el dret a un habitatge digne, assequible, accessible i adequada 
com a dret subjectiu, garantint que aquesta protecció siga efectiva i evitant que cap 
persona patisca situació de sensellarisme; i que aquesta llei incloga l'accés als 
subministraments bàsics. 
 
Seté. L'Ajuntament de Quart de Poblet insta el Govern d'Espanya a legislar per a 
regular el mercat del lloguer d'habitatges i impedir preus abusius. 
 
Huité. Traslladar els acords adoptats mitjançant esta moció a la Vicepresidència 
Segona i Conselleria d'Habitatge i Arquitectura Bioclimàtica i al Ministeri de Transports, 
Mobilitat i Agenda Urbana. 
 
El Ple de l'Ajuntament, per majoria de vots en contra, 12 PSOE, 3 PP i 2 CIUTADANS, 
havent votat a favor 1 PODEM i amb l'abstenció de COMPROMIS (3), acorda rebutjar 
la proposta. 
 
Debat 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Buenas noches, desde podemos creemos que los ayuntamientos sirven para mejorar 

la vida de nuestras vecinas y vecinos, y como entidad pública más cercana a 

estos pensamos que debe tomar partida en algo tan serio como es el derecho a 

una vivienda digna como se indica en nuestra constitución, la Comunidad 

Valenciana es uno de los territorios donde más ha crecido el precio de la 

vivienda del alquiler en los últimos seis años. Si concretamos este caso en 

Quart de Poblet vemos que hemos pasado de alquileres de 350 a 550 € en 2017, a 

precios que van desde los 675 a 1075 € a fecha de esta misma mañana. Haciendo 

que a difícil en estos momentos conseguir una vivienda familiar por menos de 

600 € en nuestro municipio. Ustedes piensan que con estos precios cualquier 

joven tiene expectativas de emancipación? no supone una barrera? y ya no 

hablemos para personas que no tienen recursos, ustedes imagínense la situación 

que tienen muchas familias, con los tipos de interés subido por el Banco 

Central Europeo, con las condiciones bancarias para obtener una hipoteca, con 

el mercado del alquiler por las nubes debido a la fuerte demanda. nos 

encontramos en un momento en el que las instituciones públicas debemos tomar 

parte y atajar esta vorágine, ya que como se viene viendo el mercado no se 

regula solo. sabemos que no es algo sencillo pero en algún momento hay que 

tomar partido. El Consell de la Vivienda está poniendo los recursos a nuestro 

alcance para defender el derecho a facilitar una vivienda digna. Con la visita 

del vicepresidente Héctor Illueca a nuestro municipio con motivo de la reforma 

de la casa de la cultura., y en un ambiente mas distendido, ya nos comentaron 

que va haber una fuerte apuesta por estas políticas. con financiación en este 

sentido, con diferentes programas para ampliar el parque público de vivienda y 

para la rehabilitación de estas mismas. En la Generalitat, desde el Consell de 

vivienda estan haciendo una fuerte apuesta por estas políticas. Porque al 

final esto trata de esto, de hacer política y hacer políticas de vivienda en 

nuestro municipio por parte de este Ayuntamiento es una voluntad política, y 

nuestra voluntad es clara, hay que hacer más y por eso traemos esta moción a 

este Pleno, para ampliar el parque público de la vivienda, para ofrecer una 

alternativa de vivienda social a familias con necesidades y a nuestra 



 

 

juventud. Y también instamos al Gobierno de España para que se ponga freno a 

los precios abusivos de esta burbuja de alquileres. 

 

Hoy es un buen día para saber la voluntad de los partidos que tienen 

representación en este Ayuntamiento, la nuestra es firme, hay que tomar parte 

en las políticas de vivienda nuestro municipio y por ello vamos a trabajar 

porque es un problema de muchos de nuestros vecinos y vecinos. Y por ello 

debemos dar respuesta desde las instituciones. Muchas Gracias. 

  

Sra. Presidenta 

 

Gracias Daniel que pasamos a Ciudadanos, Juanvi. 

 

Sr. Juan Vicente Soler (CIUTADANS) 

 

Sí, buenas noches, el grupo Podemos trae al Pleno de hoy una moción para 

defender y facilitar el derecho a la vivienda, y estamos tan de acuerdo y 

preocupados por esta problemática, que no tenemos más remedio que votar en 

contra de todas sus propuestas. Y voy a ver si me explico: en la exposición de 

motivos en la que se fundamenta, además de profundizar poco en las causas de 

la misma, discrepamos en las pocas razones que da por las cuales en nuestro 

país hemos llegado a la situación en la que en la que estamos. Y es que la 

presencia de capitales de inversión internacionales y fondos buitre como ICE, 

son en gran parte la consecuencia principalmente de sus políticas 

intervencionistas y tendenciosas. Los especuladores afloran en mercados 

desequilibrados, difíciles, estratégicos escasos, fundamentales. Los Gobiernos 

y los legisladores, así con los organismos correspondientes son los 

responsables de hacer las leyes que establezcan, regulen y regulen  el Marco 

de actuación adecuado que garantice los derechos de todas las partes. Del 

mismo modo los Gobiernos tienen la obligación de constituir y dotar a los 

órganos competentes que intervengan en su gestión de los medios adecuados para 

la correcta implantación y desarrollo de esas leyes, respecto a los sectores 

afectados. Y es que las leyes no están protegiendo debidamente a una parte muy 

importante de los actores de este mercado y mucho menos la ineficaz por tardía 

y falta de medios gestión de la imprescindible administración de justicia. 

También algunas Leyes autonómicas y municipales que inciden aun más en el 

mismo sentido, por hablar de la impresentable criminalización y señalamiento 

que algunos miembros de su partido hacen de cualquiera que ose en este país 

tener éxito. Estas  circunstancias y acosos afectan principalmente a los 

pequeños propietarios, que esa gran cantidad de familias, jubilados, 

trabajadores profesionales que con su esfuerzo y trabajo, poseen alguna 

propiedad y que les viene muy bien sacarles algún rendimiento para 

complementar sus rentas y/o pensiones. Consecuencia: o se desprenden del 

inmueble en esta situación o directamente no lo ponen en alquiler, y no son 

hechos aislados, todos conocemos varios casos que han salido los propietarios 

muy mal parados. A los que no les afecta es a los especuladores ni a los 

grandes propietarios. Esos tienen recursos y medios suficientes para 

afrontarlo, mas bien al contrario que esta situación les beneficia, porque se 

quita muchísima competencia y eso para ellos siempre es una excelente noticia. 

El número de viviendas en alquiler en España se ha reducido en el año 2022 un 

26,8 % respecto al año 2021 situándose en torno a desde 67200 viviendas, 

teniendo en cuenta que la cifra fue de 134.000 en el 2020, estaríamos ante un 

desplome del 50 % en dos años. El incremento medio de los alquileres el pasado 

año ha sido ni mas ni menos que del 8,4 %. 

 

En conclusión, gran parte de los males que afectan al sector de la vivienda de 

alquiler pueden ser evitados con unas leyes justas y unas instituciones y 

organismos adecuados. Lo demás son inventos, huidas hacia delante, estrategias 

ideológicas o cuentos chinos, por todas estas razones y estando completamente 

de acuerdo con la existencia de esa problemática explicado queda que diferimos 

radicalmente de las causas que lo provocan y en consecuencia de las posibles 

soluciones. Nuestro grupo municipal Ciudadanos hace apenas un par de meses 

planteamos al grupo Socialista en la negociación de los presupuestos, tres 

medidas concretas para paliar o aliviar en la medida de lo posible, en nuestro 

ámbito de competencia la problemática que nos ocupa. De las tres solo se 



 

 

aceptó una, la creación de una oficina de información de ayuda y asesoramiento 

en tema de vivienda para los jóvenes, que estamos pendientes que se ponga en 

marcha. Y no han salido adelante las otras dos, aunque no perdemos la 

esperanza de que se lo replanteen, la creación de un paquete de ayudas de 

alquiler para los jóvenes de QUART DE POBLET y otro para la rehabilitación y 

adecuación de viviendas de nuestro pueblo, para destinadas al mismo objetivo. 

Muchas gracias. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Juanvi, posición de motivos y yo de los acuerdos. Lluismi Campos de 

Compromís. 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Bona nit, a ver Dani, hemos hecho perder un poquito aquí dos minutos del Pleno 

porque estábamos hablando de la moción, sin entrar en la exposición de 

motivos, yo de los acuerdos, vamos a ver lo que pretende la moción es  llegar 

a hacer una política de vivienda, que viene a resolver el problema que yo creo 

que coincidimos todos que existe en general, vale?  La propuesta de acuerdo lo 

que no tengo claro es en el primer apartado cuando se pide que el Ayuntamiento 

se comprometa a suscribir cualquiera de los Convenios  previstos en el 

Decreto-Ley. Yo creo que es una cosa potestativa, que podemos o no podemos 

hacer, yo recomendaría ahí que se estuviera la suscripción, si conviene. Es 

decir yo creo que al final para que nos enteremos un poco también lo que dice 

ahí es que el derecho que tiene la administración pública en un caso de una 

vivienda protegida que solo eso está toda la vida poderla adquirir en caso de 

transmisión, ese derecho de tanteo que tiene la administración que lo pueda 

ceder la Generalitat al ayuntamiento. Que el ayuntamiento tiene que considerar 

la oportunidad de comprar la vivienda o no, y ahi si que tengo una 

discrepancia más de fondo que si se soluciona el tema de la vivienda, 

adquiriendo vivienda.  Es decir adquiriendo 4 o 5 viviendas que te pueden 

costar si son de protección oficial, pues no sé cómo estarán, por un medio 

millón de euros,  y el esfuerzo que es pues si con eso se puede hacer otra 

política, vivienda de ayudas alquiler, otras cosas nuevas. Y ahí tengo una 

duda yo, por lo tanto el comprometerse a suscribir el convenio que es una cosa 

que está bien, vale? pero podía ser que estudiar si conviene porque la 

suscripción después si nos ofrecen viviendas en tanteo, después como 

consecuencia de que se sufra un convenio o eso, está el tema de la adquisición 

de los viviendas que tiene que haber una partida para comprar las viviendas. 

Pero es lo que estaba diciendo yo, acabé solucionando un tema de vivienda a 

adquirir viviendas, que las que se compren se puedan destinar a la gente joven 

y después instar al gobierno de España a que se haga una... yo creo que hay 

suficiente marco legal hoy en día para el tema de vivienda protegida, alquiler 

creo que también está regulado de la subida del 2 % en todo, se tendría que 

respetar mas. Yo con la parte de mi grupo por entendernos al final, nosotros 

hicimos una propuesta este año en el presupuesto de hacer  Conservatorio de la 

Vivienda, reunirnos a hablar de como se soluciona  y tener una cierta 

originalidad municipal para hacer la vivienda. Si hay un poquito de voluntad 

se puede votar a favor el tema, siempre que haya un poquito de voluntad de dar 

la posibilidad de tener la creatividad nosotros para hacer una política de 

vivienda. Res mes. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracies Lluismi, Miguel. 

 

Sr. Miguel Sanmartín (PP) 

 

Gracies, bona nit, buenas tardes a todos y a todos los que nos acompañan en 

esta sesión plenaria, y decir que desde el grupo municipal Podemos nos han 

presentado una moción para debatir la defensa y facilitar el acceso y el 

derecho a la vivienda. En esta ocasión vamos a centrarnos punto por punto en 

analizar todo lo que ustedes solicitan, en los dos primeros puntos y por 

resumirlos un poco piden que nos suscribamos al artículo 789 del Real decreto 



 

 

ley 6/2020 del 5 de junio, al igual que el punto dos del plan de ayudas a 

entidades locales para la adquisición de vivienda pública con fines sociales. 

Miren ustedes, nuestro grupo no lo ve, pero aparte de que nuestra opinión le 

guste más o menos o sea más o menos acertada, lo más importante es que todo lo 

que usted que está pidiendo. Primero que no es una competencia que corresponde 

a los ayuntamientos, esto le corresponde al gobierno central y autonómico, 

pues son ellos los que tienen que poner solución al problema crónico que 

tenemos de vivienda pública y social en España. En segundo lugar y el más 

importante porque creo que tenemos que ser muy realistas, es que los 

presupuestos municipales no pueden hacer frente a la compra y adquisición de 

viviendas y a su consiguiente mantenimiento. Y además no sé si hemos tenido en 

cuenta que con todas estas medidas podemos llevar el Ayuntamiento, en este 

caso usted solicita al de Quart a un desequilibrio presupuestario tremendo, y 

le vuelvo a repetir que no es competencia municipal porque claro cuando 

hablamos del problema que tenemos en la vivienda, y no es cuestión de que 

compremos tres o cuatro pisos, como ayuntamiento. Por todo lo que usted 

solicita aquí hay que hacer mucha mas inversión. En el punto 3 de su moción 

nos hablan de destinar  una partida presupuestaria específica para adquisición 

de viviendas en los presupuestos del año que viene. Primero de todo, no sería 

mejor que nos esperáramos al año que viene y que lo decida el equipo de 

gobierno que salga electo en las próximas elecciones, pero en este punto 

debemos de puntualizar que no sería ampliar el parque público de viviendas, 

sino que directamente seria la adquisición de vivienda porque en Quart no 

tenemos en este momento ninguna. Y por otro lado hemos calculado el coste que 

supondría al ayuntamiento la adquisición de viviendas para tener un parque de 

vivienda social. Miren ustedes es un problema que arrastra España desde hace 

muchísimo mucho tiempo, puesto que ningún gobierno sea del color que sea, ha 

incluido, incluido el actual, ha sido capaz de invertir en este asunto y 

revertirlo siendo España el país de Europa con el menor parque de viviendas 

públicas en la actualidad. En el punto cuarto solicitan que en el supuesto de 

materializar la adquisición de viviendas sociales, se priorice a los jóvenes 

menores de 30 años con renta ingresos limitados que quedaría fijado mediante 

una ordenanza municipal. Que lo dicen ustedes que evidentemente es como debe 

de ser, y si está muy bien todo lo que ustedes piden, tengo que reconocer que 

si se pudiera hacer se haría, pero reflexionando me pregunto, qué pasa con  

todas aquellas familias con hijos menores pensionistas que forman la gran 

mayoría del grupo de personas más vulnerables y hemos llegado a una situación 

y todo de verdad que el precio del alquiler se ha disparado. No hay oferta y 

el problema es porque lo venimos arrastrando de muchos años atrás, que ocurre? 

si vamos a priorizar... solicitan que la vivienda alquiler a los menores de 30 

años, pero tenemos que seguir cubriendo todas las necesidades de la gente que 

tiene más riesgo de vulnerabilidad habitacional. ¿Cuántas viviendas piensan 

que podemos adquirir desde el Ayuntamiento de QUART DE POBLET? todo esto que 

ustedes solicitan es una verdadera utopía, osea todo es muy bonito y es 

fantástico, pero realizables? creo que más que difícil o imposible. 

En el punto sexto piden que inste al gobierno de España, a aprobar una ley 

estatal para garantizar el derecho de una vivienda digna, asequible y adecuada 

como derecho subjetivo, pero que esto verdaderamente ya esta en La 

Constitución, el problema que hay es que hay muchos problemas para poder 

adquirirla o poder rentarla en situación que estamos ahora, vale? que es 

verdad que hay fórmulas que se les podía ayudar a la juventud o a gente que 

intenta comprar una vivienda nueva.  

 

Y en el punto séptimo solicita que se legisle para regular el mercado de 

alquiler de vivienda sin pedir precios abusivos. Aquí me gustaría recordarle 

que desde hace seis meses del año anterior y actualmente no se puede subir el 

precio del alquiler y no se puede aplicar la subida del IPC más de un 2%, esté 

en el IPC en el punto que se encuentre cuando le toca la revisión a cada 

inmueble. Y por último, pero no ello menos importante pide que traslademos los 

acuerdos adoptados a la vicepresidencia segunda y consellería de vivienda, al 

igual que al Ministerio de transporte, movilidad y agenda urbana. Su partido 

no forma parte del Consejo de ministros? y el señor Hector Illueca, principal 

responsable de la vivienda en la Comunidad Valenciana, qué es compañero suyo 

que Podemos, le pedimos desde Podemos y todos aquí a Podemos también? Quiero 

decir que a ver en el fondo de lo que usted pide, si es todo estupendo y 



 

 

maravilloso, realizable? si tenemos que ser reales? esto es imposible, pero 

imposible por todos los conceptos. Y una Competencia que usted esta pidiendo, 

ojo si que es verdad que puede participar el ayuntamiento en algunas cosas, 

pero que el Ayuntamiento tenga que hacer cargo de ir comprando viviendas para 

tema social, para tema alquiler de juventud. No se, a lo mejor en el 

Ayuntamiento como Madrid o Barcelona se podrá hacer, en poblaciones como la 

nuestra esto es inviable por todos los lados o sea tenemos que ser mucho más 

realistas. Y le podría decir muchas cosas más, mire en cuatro años de gobierno 

se han comprado 1262 viviendas, hasta 13000 solicitudes que tienen, todavía 

hay distancia. Te vuelvo a decir lo mismo, de los grupos políticos tiene que 

haber la voluntad, la forma pero se tiene que iniciar desde donde corresponde 

creo que el último eslabón aquí son los Ayuntamientos. Gracias. 

 

Sr. Juan Medina (PSOE) 

 

Hola, Buenas noches. En primer lugar Dani, la verdad es que tu propia 

exposición de motivos y tu discurso te contradices, te contradices en el 

sentido de que las propuestas que dan lugar, al final estamos hablando unas 

competencias autonómicas que tiene y que ahora os detallaré el porqué. Pero 

sin embargo cuando hablas en la exposición de motivos y en tu discurso cuando 

estás hablando de cómo es sector inmobiliario y como los precios se han 

disparado, estamos hablando de una competencia no solo autonómica sino 

estatal, quiero decir, quien tiene que legislar y quien tiene la competencia 

sobre sector económico de un problema de un sector inmobiliario? pues el 

Gobierno. El Gobierno es el que tiene legislar, entonces de alguna forma nos 

traes hoy aquí  las competencias tanto autonómicas como estatales para que la 

asuma este municipio. Si, con esa exposición de motivos y con ese discurso que 

traes, pues evidentemente nos estas trayendo las competencias estatales de 

legislar sobre sectores económicos y sobre situaciones económicas o 

dificultades del Estado, que tiene que desarrollar, que como sabemos que están 

precisamente ahora y en una ley de la vivienda que le está costando salir y 

que supongo que esto sea lo que garantizará lo que establece la Constitución. 

Claro que estamos a favor, defender y facilitar el derecho a la vivienda que 

definitiva es una cuestión que recoge en la constitución española en el 

artículo 47, al igual que también establece que se tiene que legislar para que 

eso sea efectivo, no? esa garantía. Cuestión que sí que es verdad que llevamos 

ya 40 años de la constitución española y no se ha aprobado una ley que quede 

esta situación. Esperemos que por fin sea definitiva, pero siguiendo la 

constitución, también establece perfectamente en el artículo 148 que es las 

comunidades autónomas, los responsables de la ordenación del territorio y de 

la vivienda. Y también se desarrolla en los diferentes estatutos de autonomía, 

en el caso de la valenciana, que está competencia dónde se asume y dónde de 

alguna forma son los que tienen que desarrollar. El Estatuto de Autonomía 

valenciana en el artículo 17, 16 garantiza el derecho al acceso al vivienda 

digna, que es una competencia municipal, a todos los ciudadanos valencianos y 

posteriormente en el artículo 140, perdón en el artículo 49.9 dice que tiene 

competencias exclusivas de la comunidad autónoma, las siguientes: la 

ordenación del territorio, del litoral, del urbanismo y de la vivienda. Por 

tanto están claro quién son los competentes para desarrollar las políticas en 

esta cuestión. La cuestión, los municipios tienen potestad urbanística, pero 

no de vivienda y de ordenamiento del suelo y podemos priorizar precisamente la 

vivienda pública de una forma, pues precisamente decidiendo que hayan vivienda 

protegida. Como sabe la ley obliga a que en las promociones nuevas un 30 % sea 

VPO, bueno sea de protección protegida, de precio protegido y en este caso en 

la política de este municipio de este ayuntamiento de QUART DE POBLET, de este 

gobierno socialista, venimos aplicando en diferentes legislaturas que las 

nuevas promociones desde Turégano hasta las siguientes que han habido como 

ahora el PAI d'Animeta garantizar un 50 % de vivenda protegida. Y esto es 

competencia municipal y esto es lo que estamos haciendo activamente, está la 

situación, lo que usted nos trae aquí precisamente es de alguna forma, asumir 

una competencia autonómica según la propuesta y en su discurso nos quiere 

echar aquí a que sumamos también una competencia sobre el precio del mercado y 

el sector inmobiliario, cuándo es una cuestión que se tiene que legislar por 

el gobierno. De alguna forma también este municipio y este grupo municipal, no 

solo cree en el derecho a la vivienda, también cree en el Estatuto de 



 

 

Autonomía, cree en la necesidad de seguir vertebrando esta autonomía y tener y 

que las competencias autonómicas se desarrollen, porque si pasamos delegando 

competencias autonómicas, caemos en discursos de la derecha y el discurso de 

centralismos que no sean convenientes, gracias. 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Bueno, después de estas intervenciones, la verdad es que no sé si es que no 

han comprendido los acuerdos que se están hablando en esta moción o que pasa? 

porque bueno usted ha dicho que yo estoy pidiendo, por ejemplo, señor... usted 

esta diciendo que yo he dicho que estoy pidiendo las competencias para regular 

los precios de alquiler. Eso no es lo que dicen los acuerdos, los acuerdos 

dice, además lo he dicho en mi intervención, instar al Gobierno de España a 

que en la próxima ley de vivienda se pueda regular los alquileres, se que es 

una competencia estatal, pero en ningún momento he dicho que fuese municipal. 

Luego, usted ha hablado de las VPO, la moción no habla de las VPO, eso por ley 

ya se establecen que hay unos mínimos que cuando se urbaniza se tiene que 

hacer, y evidentemente creo que es el 30 % en el caso de aquí, se ha ido a un 

50%. Pero es que la moción no esta hablando de eso, esta hablando del parque 

público de vivienda y no sé, no he escuchado a ninguno hablar del parque 

público de vivienda mas que al señor Sanmartín y si a Lluismi, y  ya esta. El 

señor Soler ha hablado de los alquileres de que le queremos quitar la vida a 

la gente, de eso no va la moción, yo creo que no lo ha entendido, no lo ha 

comprendido o no sé si se ha leído el decreto. Luego, dice que no tenemos 

competencias municipales, si es que precisamente lo que dice el decreto de la 

Generalitat en los apartados que se ponen en el primer punto, que es el 

artículo siete y ocho, habla de ceder esas competencias a los municipios, con 

la normativa y los programas que Podem ha diseñado desde el Govern de la 

Generalitat, y con ese tipo de iniciativas conseguimos que la gestión de la 

vivienda, que es un derecho fundamental salga de las manos de unos pocos y se 

democratice. Ahora los ayuntamientos pueden poner viviendas a la disposición 

de las familias vulnerables, de jóvenes en riesgo de exclusión, que no pueden 

emanciparse o de mujeres víctimas de la violencia machistas que necesitan un 

refugio temporal. Suscribir este convenio de tanteo y retracto, significa que 

la Conselleria nos cede la posibilidad de comprar viviendas de un banco que 

quiere vender a un fondo buitre por un importe irrisorio. Con este convenio 

firmado por otros municipios en Algemesí la Conselleria ha comprado un piso de 

98 m² con trastero y garaje por 1000 € y aquí estamos comprando terrenos por 4 

millones con los intereses, terrenos sin ningún tipo de vivienda y estamos 

hablando de que nos supondría esto al ayuntamiento. De momento firmar un 

convenio y no te obliga a comprar, te habilita ante este tipo de 

transacciones, como por ejemplo en la provincia de Alicante se compraron dos 

pisos en 2005 y 2008 por 1 euro cada uno. Es lo que te habilita este Convenio 

con la Generalitat, a poder ejercer ese derecho, no a quitarle a los 

particulares cada tasación de vivienda que se haga en el municipio. Con esta 

medida no solo evitamos que se acaben estas viviendas en manos de fondos 

buitres, sino que se especule con un derecho. vale? porque se amplía y a la 

par se ampliaría el parque público de vivienda social para que se destinara a 

quien mas lo necesita. Pueblos como el de Aldaya y el de Xirivella han formado 

este convenio, esta moción enmendó su partido politico en Xirivella, tal cual. 

Entonces parece ser que en Xirivella son un poco mas centrados a la izquierda 

y aquí pues no tenemos esa voluntad política de tomar estas medidas. Para 

mantener en condiciones las viviendas ya lo hemos comentado antes, hay 

diversos programas que tratan su rehabilitación y se financian con hasta el 

100% de lo que cuestan estos programas, ya lo comentaron los del equipo del 

Consell de la vivienda, y estan el plan_____ y el "recuperen les llars" son 

fondos que desde la Generalitat se transferirían para poder ejercer estas 

políticas en el Municipio. y lo que hemos hablado antes, esto es una voluntad 

política. Nosotros lo tenemos claro, creemos que en el municipio hay una 

necesidad, hay una fuerte demanda de vivienda, no hay vivienda. Como ha dicho 

el señor Sanmartin, esta mañana había creo que ocho pisos para alquilar a 

precios prácticamente inalcanzables, yo si hoy me tuviese que emancipar y 

optara a uno de esos alquileres, yo solo no podría y ya digo que yo cuando en 

mi día tuve mucha mas facilidades que los jóvenes de hoy para poder 

emanciparse en nuestro municipio. A mi me tocó salir fuera porque aquí no 



 

 

teníamos Mucho en ese momento pero era muy difícil, luego pude volver por 

suerte y ahora pues creo que es un problema que sigue existiendo a día de hoy 

para mucha juventud de nuestro municipio y por eso se pedía que se podría 

destinar preferentemente pero no era un imperativo, era algo que puede ser 

porque al final el fin de la vivienda pública, el parque público de vivienda 

es un fin social, también creemos de juventud. Aunque a lo mejor socialmente 

no lo necesite, pero también se puede hacer varios campos, una cosa no quita 

la otra, que se destine a fines sociales y que también se haga para jóvenes no 

implica quitar a unos y a los otros no, ya que todo es compatible. Y poco 

más... al final pues hoy va a quedar en evidencia quién tiene la voluntad 

desde los municipios a aplicar este tipo de políticas como ya se hacen en 

otros países Finlandia, Noruega se aplican este tipo de políticas y se han 

cedido este tipo de competencia a los municipios, y nosotros lo tenemos claro, 

por tanto votaremos a favor de nuestra moción que para lago la hemos traído a 

este Pleno. Muchas gracias. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Daniel, Juanvi. 

 

Sr. Juan Vicente Soler (CIUTADANS) 

 

Si, señor Jaén, usted dice que no hemos entrado en el tema que usted proponía 

y yo he entendido que aquí lo que estamos hablando es una solución a la 

problemática que existe y que considero que gran parte de ella es a 

consecuencia justamente de sus políticas y de sus propuestas. Le digo una 

cosa, hacer promoción pública de vivienda no es solo una cuestión de 

izquierdas, nosotros también apoyamos y hubo un señor bajito, con bigote, que 

mandó muchos años y que hizo muchas, y hemos tenido que quitar muchas 

plaquitas que hizo él. Hacer vivienda pública es una cuestión de todos, lo que 

pasa es plantearse como y quien debe hacer. Yo si que he entendido lo que 

proponen, ustedes lo que proponen en su propuesta, valga la redundancia es 

derivar la responsabilidades de promoción de vivienda pública al ayuntamiento. 

Supongo que usted conoce el EVHA, la entidad valenciana de Habitatge y sol, 

que, según el objeto que figura su página web, es el instrumento de la 

Generalitat Valenciana para desarrollar las políticas de vivienda y 

administrar el parque público de viviendas en la Comunidad Valenciana. Pues 

este organismo está dirigido depende ni más ni menos que alguien de ustedes 

conocen bien también, que es o cuando se creó Ruben Martínez. Yo he entrado en 

la página web y me surgen muchas dudas de esta institución, fijese usted que 

llevan gobernando ustedes con el PSOE y con Compromís durante siete años y he 

entrado para ver cuanta vivienda pública se había construido en esos siete 

años de promoción pública y tienen ustedes la competencia y es un compañero 

suyo, el que lo dirige. En su página web solo hay tres memorias la última del 

2019, esta el 2017, 2018 y 2019, esas memorias, que las tengo aqui y si 

quieren se las puedo pasar, tienen más de 60 páginas cada una que parecen más 

folletos comerciales y publirreportajes del Hola que unas memorias de una 

entidad pública. Tiene de todo menos datos, a día de hoy, a esta hora no se 

cuanta vivienda pública se ha construido en Valencia en estos 7 años. Si usted 

me lo pudiera decir? Tienen ustedes la competencia y tienen un compañero suyo 

que lo dirige, si puede darme una explicación al respecto seria muy 

interesante. Endosar a un ayuntamiento la compra, la gestión de esas 

promociones públicas, lo único que hace es complicar la vida del ayuntamiento. 

El ayuntamiento ya ha asumido muchísimas competencias de muchísimas cosas, 

esto es como la ley de subcontratación, o sea contrata el Estado subcontrata 

las comunidades autónomas, las comunidades autónomas van a subcontratar a los 

ayuntamientos, y los ayuntamientos van a subcontratar a la comunidad de 

vecinos, y así pues al final todos se van a quedar su cacho y alguien hará las 

promociones públicas. Yo creo que las promociones públicas que se deben hacer 

y que somos carentes de ellas, deben hacerlas a quien les corresponde en 

nuestro estado de derecho, que en este caso a las Comunidades Autónomas, y en 

este caso al ente que  está destinado para ello que es el EVHA, dirigido o 

dependiente de su compañero el señor Dalmau. Muchas gracias. 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 



 

 

 

A vore, jo Dani, por ayudar un poco al tema, porque yo he hecho una propuesta 

para votar a favor. El tema del decreto 6/2020, del Consell de artículo siete 

dice lo que hace, el ocho dice que la Generalitat podrá quedarse por tanteo 

retracto viviendas protegidas y lo que viene a decir es que puede ceder al 

ayuntamiento el derecho ese de remate, es decir la Generalitat se queda un 

piso en Quart de Poblet y le puede decir al ayuntamiento si le interesa. Yo 

creo que eso... pues que nos lo digan y que y que eso si tiene que ser 

mediante un convenio que se pueda hacer, yo creo que eso también por si vale 

la pena adquirir un piso, no hace falta que sean de esos de 1 € ni de 1200 €, 

que valga la pena y que el ayuntamiento se plantee, tenga alguna vivienda 

pública, por si la pudiera necesitar para cualquier cosa de urgencia social 

pues a lo mejor es interesante y vale la pena, no? Vale, el nueve que es de 

viviendas que tenga la Generalitat de parque público aquí en Quart de Poblet 

adquiridas de ese estilo, las pueda ceder para uso municipal, pues también si 

hay alguna y conviene.... no firmarlo seria pues renunciar a una cosa que 

parece interesante. Por lo tanto, un consejo, salga o no la moción que el 

Conseller Illueca envíe un convenio al ayuntamiento de Quart, e igual que 

viene a inaugurar la casa de la cultura que venga a ofrecer un convenio, vale? 

y si es interesante se firma, no firmarlo pues no le veo ningún problema que 

sea para gente joven si se alquila una vivienda preferentemente, pues 

yo....que vols que te diga porque al final adquirir una vivienda para 

alquilarla a 3 jóvenes pues yo... y lo de instar al gobierno de España al tema 

de una ley de vivienda a una ley que está en marcha y la otra que se aprobó 

como ha dicho Miguel hace eso que es el 2 % que hay problema con eso.  Sí que 

es verdad que Juan, yo creo que no tenemos que renunciar a hacer política de 

vivienda aunque no tengamos las competencias, hay que intervenir en el mercado 

porque es un desastre lo que hay, algo habrá que hacer porque estamos aquí, es 

decir que no tengamos competencias y declararnos incompetentes, la palabra me 

refiero que no tenemos competencia no podemos hacer nada y resignarnos a lo 

que hay, hay que intentar hacer lo que sea porque no hay pisos para alquilar, 

la gente no tiene dinero para comprarse pisos en el Molí d'Animeta a 200.000 

€, la gente joven quiere emanciparse, algo tindrem que fer. Que la solució sea 

comprar pisos, pues yo Dani no lo veo, comprar cuatro pisos para solucionar el 

problema, pero algo hi haurà que fer. Que la reflexión esa yo también la 

quiero hacer otra cosa es como lo hacemos, por eso digo lo del observatorio de 

la vivienda buscar la solución, pero que tenemos un problema claro de 

necesidades de vivienda, incluso ha habido tiempos cuando no teníamos solares 

para cosntruir, gente de Quart que se ha tenido que marchar, pues no ha sido 

la emigración gallega a Argentina pero gente con mucho dolor porque no vive en 

su pueblo porque no tiene vivienda en Quart. Pues algo hi haurà de fer. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Lluismi, Miguel. 

 

Sr. Miguel Sanmartín (PP) 

 

Señor Jaén, vuelvo a decirle lo mismo, que hay cosas de los usted pide aquí 

que evidentemente pues está bien y a usted le puede valer para luego ponerlo 

en Facebook o lo que sea pero tengo que ser realistas. Quiero decir que 

estamos hablando de que el Ayuntamiento de Quart como cualquier ayuntamiento, 

usted ha documentado aquí qué luego ya el señor Medina le contestaré usted, si 

el Ayuntamiento de Xirivella o Aldaya son mas de izquierdas que el de aquí? no 

lo sé. Ha firmado un acuerdo, pero tenemos que ser serios y reales, cuántas 

viviendas tenemos que comprar? porque si lo que vamos a comprar son 6 u 8, ojo 

que ya hablamos de dinero, ya me dirá cómo solucionamos el problema, porque el 

problema de la vivienda no es un problema municipal, es un problema a nivel 

del Estado. Donde entran las Comunidades autónomas, porque es que sino al 

final estamos poniendo parches sobre parches para no llegar a solucionar nada. 

Imagínese que aquí se tira la manta a la cabeza como dicen aquí y compramos 10 

pisos, que ya es, luego a ver a quien le damos el piso, esa es otra, que tengo 

que ser realista con lo que hay. Pero es que además he dicho una cosa que de 

verdad que me ha gustado es un piso por 1000 o 1200 € y 2 por un euro cada 

uno, eso es que te toque la primitiva seis veces seguidas. Que saldrán 3 que 



 

 

no te digo que no, quiero decir no nos vayamos ni de un lado al otro, la venta 

de un piso y le voy a poner los de VP o de segunda mano los 70 o 80.000 € son 

baratos, más los gastos, más acondicionar la vivienda. Y ahora le voy a decir 

una cosa, porque usted pide que nosotros o sea que el Ayuntamiento de Quart se 

adhiera a todas esas firmas y tal, que me parece muy bien, usted ha dicho que 

Xirivella y Aldaya, luego veremos lo que compran, igual de aquí 10 años no han 

comprado ninguno, pero lo firmaron en su día, vale? Por qué no lo hacemos al 

revés? Porque no va el ayuntamiento de Quart le dice a la Generalitat tengo 

dos fincas en Quart, que ahora recuerde asi por encima, una en antiguo reino 

con la calle San José que están allí embargadas y paradas tiempo, y otra en 

Jaime Balmes. Bueno vale, cómprelas usted, acondiciónemelas y me las da a mi, 

que me generará problemas, pero démelas, en vez que nosotros tengamos que 

comprar y acondicionarlas. Es que parece al final como yo no lo hago se lo 

paso al otro, no hombre no. Si es que hablamos de una gran inversión, de la 

inversión que se arrastra crónicamente este país y yo creo que los 

ayuntamientos podrán gestionar, podrán ayudar pero comprar vivienda? mañana 

viene mi hijo, llego yo esta noche, papá quiero un apartamento, digo yo 

también yo también, te lo puedo comprar? NO, ni el mío tampoco. Quiero decir a 

titulo personal y con todo el respeto a usted no se lo tome a mal, a mí lo que 

me molesta es que estemos pasando una mociones que yo creo que estemos 

engañando a la gente. Porque a nosotros no nos toca ni capacidad para poder 

hacer esto, bajo mi humilde de punto de vista, pero es que son mucho más 

realistas o mejor que ustedes. y bueno ya no digo mas. 

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Miguel, y para terminar Juan. 

 

Sr. Juan Medina (PSOE) 

 

Pues si, algo hi ha que fer, los que lo tienen que hacer, aquí tenemos dos 

cuestiones, una administración estatal que tiene que de alguna forma del 

sector económico inmobiliario marcarlo que es cuando hablamos de los precios y 

hablamos de la situación inmobiliaria, que es el que tiene que desarrollar una 

legislación para que garantice el acceso a la vivienda a las personas jóvenes 

a las personas con dificultades y promociones de vivienda pública, en base a 

una ley. Y uno que tiene que desarrollar la vivienda pública y que tiene que 

marcar el territorio  un mínimo de vivienda pública de acceso a la ciudadanía 

de su autonomía, que es la comunidad autónoma. Si está, si ya está claro, 

tenemos las herramientas, tenemos la política precisamente se desarrolla la 

política de los que tienen la competencia política para desarrollar, por qué 

no se desarrolla? aquí lo que traes a este pleno es que la competencia 

autonómica que ya lee los artículos está bastante bien clarito y si no ahora 

os puedo leer una serie de sentencias que también lo recuerdan, es autonómica, 

entonces es quien tiene que desarrollar. Entonces que qué ha hecho la 

Conselleria, pues buscar un camino fácil, rápido, que no el más eficaz, no el 

mejor para este ayuntamiento, sabes y sabes cuál ha hecho el más eficaz y que 

creo que no es positivo es la de su competencia, una competencia autonómica, 

que por eso decía yo que al final es el arma del estatuto autonomía, una 

competencia como es el de la vivienda. El que tiene que desarrollar una 

política seria, valiente para garantizar el acceso a la vivienda y de tener un 

mínimo de cantidad de viviendas que pueda de eso acceso, no se está 

desarrollando, se ha buscado una vía rápida donde los ayuntamientos asuman la 

competencia. Y eso al final eso es un caramelo envenenado, y te voy a decir 

porque es un caramelo envenenado, si, firmamos un convenio, si, podemos 

comprar unas viviendas, unas cuantas que además no van a regular el mercado ya 

se lo digo yo, que van a ser unas cuantas viviendas que van a poder acceder 

unos u otros, y que además con un dinero que vale en ese momento se podrá 

hacer la vivienda o se puede restaurar, rehabilitar y demás. Pero lo otro la 

gestión y todo el desarrollo, y toda la promoción, y la venta, y el 

mantenimiento recae sobre el ayuntamiento. Un ayuntamiento no tiene 

competencia en esa materia, mire usted nosotros  tenemos competencia en 

materia de educación, de servicios sociales, deporte, urbanismo de 

medioambiente. Tenemos una cantidad de cuestiones que tenemos que desarrollar 

y que necesitamos una sostenibilidad económica para abordar esos problemas que 



 

 

en algunos momentos ya nos dan competencias de cuestiones que vemos que por 

necesidad, todas estas urgencias sociales, o educacionales, por tener un 

municipio de calidad ya los abordamos y los aceptamos. Pero es que vemos que 

luego no recaen sobre el mantenimiento por ejemplo o los sostenimiento de este 

municipio. Si, le voy a poner como ejemplo, ha habido momentos como servicios 

sociales que han delegado sobre nosotros unas atenciones, pero que no están 

dando un soporte económico, están dando un soporte también técnico en este 

sentido, o por ejemplo para mejorar nuestros colegios, mejorar nuestros 

institutos, a través de Edificant y hemos asumido la competencia, porque han 

delegado la competencia en hacer esas obras y ponerlas en marcha. Pero no nos 

han dejado el mantenimiento de esos edificios, no nos han dejado que luego 

gestionemos esos edificios y incluso toda el tema de educación, y del 

profesorado, no nos han dejado eso, eso sigue siendo autonómico, no es lo 

mismo, aquí lo que están dando que quieren que asumamos una cuestión que tiene 

que desarrollar la comunidad autónoma, y esto es lo que trae aquí. Mira lo 

dice bien claro incluso la ley de bases de régimen local, le garantiza al 

municipio la participación en todo el ciclo de  potestades urbanísticas, 

planeamiento, gestión, ejecución y disciplina urbanística, pero no de 

vivienda. El tribunal supremo ha declarado que los ayuntamientos carecen de 

capacidad para ordenar crear o regular un régimen de promoción pública de 

viviendas y que las acciones que puedan intentar por una medida de fomento han 

de respetar y adecuarse a lo establecido por el estado y las comunidades 

autonómicas que son las que tienen competencia en la materia. Esta bien claro, 

por lo tanto no podemos apoyar esta moción, desde el grupo socialista, porque 

creemos que necesitamos una sostenibilidad económica apropiada para mantener 

todos los servicios, todas las necesidades y guardar una calidad de vida 

idónea para este municipio. Muchas gracias. 

 
14.2. PROPOSTA GRUP MUNICIPAL COMPROMIS, SOBRE LA SUPRESSIÓ DE 
JUTJATS DE VIOLÈNCIA DE GÈNERE.(1232829N) 
 
14.3. PROPOSTA GRUP MUNICIPAL PP, PERQUÈ ES DEROGUE RD 954/2022 
(1264496W) 
 
Vistes les propostes presentades pel Grup Municipal COMPROMIS sobre la supressió 
de Jutjats de Violència de Gènere i el Grup Municipal PP, perquè es derogue RD 
954/2022, el Grup Municipal PSOE, presenta una esmena a la totalitat per a la 
reagrupació de Jutjats de Violència contra la dona, que es modifica amb una addició 
de COMPROMIS, retirant el referit Grup Municipal, la proposta presentada.  
 
L'esmena a la totalitat del Grup Municipal PSOE, sobre la reagrupació de Jutjats de 
Violència contra la dona, amb l'addició proposada pel Grup Municipal COMPROMIS, 
és del següent tenor literal: 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
Durant molts anys, hem tingut una justícia especialitzada en Violència de gènere molt 
desigual en funció del lloc de residència de les víctimes. Les dones víctimes que viuen 
en grans ciutats com València tenen dret a un jutjat especialitzat amb professionals 
especialitzats en la matèria, però si parlem de víctimes que residixen en partits 
judicials més xicotets, els seus casos són tractats per operadors jurídics que es 
dediquen a moltes més matèries.  
 
Els jutjats mixtos han d'atendre multitud de casos, de temàtica molt variada, a més 
dels assumptes que arriben de violència masclista. Solen tindre una elevada càrrega 
de treball, la qual cosa a vegades dificulta prestar l'atenció que es precisa i amb la 
sensibilitat que necessiten les víctimes. 



 

 

 
Per això, la Conselleria de Justícia, Interior i Administració Pública, després de fer un 
estudi de la càrrega de treball dels jutjats i de la situació territorial, ha presentat un 
projecte amb l'objectiu d'implantar una jurisdicció especialitzada per a la violència de 
gènere. Aquest projecte passa per la creació de nous jutjats i la reagrupació d'uns 
altres. 
 
L'any 2022, la Comunitat Valenciana és l'autonomia que més jutjats de violència de 
gènere ha creat, concretament 5: Alzira, Sueca, Alacant, Elx i València. En 2023 hi 
haurà un total de 21 jutjats exclusius de violència de gènere. Quan finalitze el pla en 
2024, hi haurà 28. 
 
A més, perquè la reagrupació no tinga cap cost per a les víctimes, disposaran d'un 
servici de trasllat gratuït, les vegades que siguen necessàries. Este servici estarà 
coordinat per les oficines d'atenció a les víctimes. No obstant això, cal recordar que les 
víctimes no solen posar les denúncies en els jutjats, sinó que acudixen a la comissaria 
dels seus municipis.  
 
Per tot l'exposat amb anterioritat, el Grup Municipal Socialista proposem al Ple de 
l'Ajuntament de Quart de Poblet els següents 
 
 

ACORDS 
 

1. Demadem que professionalment es dote als jutjats de violència sobre la dona 
de places de magistratura, per a garantir l'estabilitat i l'experiència. 
 

2. Instem el Govern d'Espanya que amplie el nombre de jutjats en la Comunitat 
Valenciana, tal com es té sol·licitat en el pla per part de la Conselleria de 
Justícia, Interior i Administració Pública.  
 

Així mateix sol·licitem que es tinga en consideració al partit judicial de Quart de     
Poblet com a prioritari en futures ampliacions. 
 
3. L'Ajuntament de Quart de Poblet rebutja qualsevol manifestació de violència de 

gènere, manifesta el seu compromís amb les dones víctimes de violència 
masclista i vicària i declara la tolerància zero amb els maltractadors.   
 

4. El ple de l'Ajuntament de Quart de Poblet acorda el trasllat dels presents 
acords al Ministeri de Justícia del Govern d'Espanya i a la Conselleria de 
Justícia, Interior i Administració Pública de la Generalitat Valenciana. 

 
Es procedix al debat conjunt amb l'esmena a la totalitat presentada pel Grup Municipal 
PSOE i l'addició presentada pel Grup Municipal COMPROMIS. El Ple de l'Ajuntament 
per majoria absoluta de vots a favor 12 PSOE, 3 COMPROMIS i 1 PODEM, amb el vot 
en contra del PP 3 i havent-se abstingut 2 CIUTADANS, aprova l'esmena a la totalitat, 
rebutjant-se la proposta presentada pel Grup Municipal PP. 
 
Debat 

 

Sra. Presidenta 

 

Hay 2 propuestas 



 

 

Ahora nos gustaría saber cual es la aportación que hace el grupo Compromís a 

esta enmienda a la totalidad para ver si hay acuerdo y dejaríamos en una sola, 

que representaría a Compromís y al Grupo socialista. Seria así? 

Lluismi si pots per favor llegir-la. 

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Justifique un poc per damunt i la gènesis del tema, val? 

Nosaltres valorem la importància d'arribar a un acord de la disputa, per tant 

valorem la necessitat d'arribar a un acord per damunt de qualsevol altra cosa. 

En la proposta nostra esta feta a novembre, i de novembre cap a ací ha passat 

coses, i això de valorar el decret però al final arriba un acord genèric en 

compte de demanar la derogació del decret que feia la nova distribució del 

jutjats, una dinàmica i que és del botànic ací la planificació que s'ha fet 

dels jutjats. Certament els jutjats passen de ser 16 a ser 21, que tenen 

exclusivitat de violència de gènere, una qüestió que en 2024 arribaran a ser 

29. Partits judicials tenim 36 dels quals Quart es el numere 15 de la 

província de València, per tant es quedarien 7 jutzats sense això. En 

l'exposicio que va fer la senyora consellera en les corts defensant el seu 

projecte, la preocupació és que València tenia 4 i passen a tindre 5, i la 

justificació que fa el de València és que assumiria el jutjat judicial de 

Quart pel de València. En una qüestió de ordenacio futura que si que expressa 

el text que proposa la regidora o la portaveu en este cas insta al govern que 

amplien el número de jutjats de la comunitat valenciana, com es el pla de la 

conselleria que tots el partits judicials tinguen un de violència de genere, 

per tant en un temps futur Quart tambe aspiraria. La proposta que fem, en el 

segon punt instem al govern d'espanya, fer una concrecio on diga: el partido 

judicial de Quart de Poblet debe entenderse prioritario para la implantación 

de un juzgado especializado de las futuras incorporaciones. Perque hi ha un 

perill ara, que si assumim ara sense queixar-se que si Quart va a València, 

això es perpetue i entonces en futures coses... i a lo millor Quart pot ser 

perfectament un jutge de violència de gènere amb una ampliació, que la gent 

que viu a València de la zona de l'avinguda del Cid, fuensanta i això pogueren 

vindre a Quart també, i tindre el servei de Quart i Manises de partit 

judicial. En eixa voluntat de mostrar una certa unitat d'això passem a eixa 

posició. 

 

Sra. Presidenta 

 

Si vols, després ens passes el text, estaríem d'acord entenc? En el qual 

quedaria retirada la proposta de compromís i passaríem a debatre la proposta 

del partit popular front o a la vegada que l'esmena que presentaria almenys a 

compromís i al grup socialista, i no sé si la resta o no, pero com anem a fer 

el debat que cadasqú que diga el que tenga que dir, conformes? 

Daniel tienes tu la palabra primero. 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Junto a lo que ha dicho Lluismi, si bien es cierto que el decreto pues también 

supone las mejoras que ha comentado fundamentalmente, una de ellas también es 

que se crean 19 plazas de magistrados en una administración que desde hace 

tiempo viene denunciando la falta de personalidad y recursos.  Bueno es un 

proyecto de varios años en el cual también se tienen que ampliar los juzgados, 

no sabemos realmente que a ciencia cierta si va a ser suficiente para 

desatascar los Juzgados a fecha de hoy. El hueso también de la reforma propone 

la restructuración que han comentado en el reordenamiento de los de los 

recursos judiciales que en el caso de los juzgados de QUART DE POBLET elimina 

las competencias en materia de género siendo competente en este caso, el 

ámbito caería en el juzgado de violencia sobre la mujer de Valencia. Desde 

Podemos defendemos poner por delante la mejora de la vida de las mujeres que 

necesitan hacer uso de los juzgados de violencia de género y apostamos por 

acercar los recursos, a las mujeres maltratadas y ampliar la red de juzgados 

específicos de violencia machista de manera que la proximidad sea un criterio 

para reorganizar y ampliar esta red en vez de recortar servicios para ahorrar 

dinero. Pedimos que se revise ese decreto que eliminan estas competencias en 



 

 

materia de género de los partidos judiciales entre otros el de Quart de 

Poblet.  

 

Sra. Presidenta 

 

Muchas gracias, Daniel. Javi Soler. 

 

Sr. Javier Soler (CIUTADANS) 

 

Si, Bona nit a tots, nosotros estamos de lado por supuesto de las mujeres 

víctimas de violencia de género con este real decreto y la nueva reordenación, 

los partidos judiciales pasan de 11 a 5, por tanto pensamos que esto va en 

perjuicio de las mujeres que son víctimas de violencia de género. Cuando una 

mujer sufre este tipo de dolencia, lo que necesita es una atención cercana, 

profesional, ágil y rápida, deben de recibir ayuda inmediata y no tener que 

incrementar la distancia y con ello desplazarse hasta otras poblaciones o 

ciudades. Para ello debe ser que de esta manera deben ser atendidas en este 

trance tan duro por el mero hecho de que la Conselleria de justicia quiere 

ahorrarse, medios personales y materiales en todos y cada uno de los partidos 

judiciales de la provincia de Valencia. Nosotros pensamos que en el caso de 

nuestro municipio aún nos parece todavía más grave ya que se trata de quitar 

con un servicio con el que ya contábamos. Por tanto pensamos que esta medida 

perjudica a las mujeres de Quart por mucho que se nos diga que se hace por 

nuestro bien para disfrutar de un servicio más especializado con un juzgado 

solo dedicado a la violencia de género. Nosotros pensamos que lo que hay que 

hacer es todo lo contrario, implementar esa especialización en cada uno de los 

juzgados y asistentes, facilitar y mejorar el servicio prestado en un tema tan 

delicado y complicado, dotando al juzgado ya existente, en este caso en el de 

Quart, de todos los medios y personal cualificado que sean necesarios. Por 

tanto estamos en desacuerdo con el contenido del Real decreto 954/2022, del 15 

de noviembre publicado en el BOE número 275 del 16 de noviembre de 2022. 

Apostamos por mantener la actual ordenación de los partidos judiciales, por lo 

que se refiere a los juzgados específicos contra la violencia de género y así 

garantizar una distribución territorial de proximidad. Gracias.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Javier, Amparo. 

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

Si a ver, una vez leído la enmienda que presentan Partido Socialista y que 

ahora se ha adherido Compromis, también nos sorprende, nos sorprende porque 

Compromís uno de sus puntos de su propuesta de acuerdo era derogar una ley. Yo 

comprendo que en estos momentos Compromis está intentando también pues estamos 

en precampaña y están en el Botánic como bien ha dicho Luismi y tienen que ir 

todos a una, lo cual lamento porque lo que si que es una realidad es que 

Cuando se presentó la moción por parte de Compromís, como cuando la 

presentamos el Partido Popular, todavía no sabía aprobado. Vale? se podía 

haber retenido porque fue en el mes de noviembre el que no quitaran un 

servicio, un recorte que se nos ha hecho en QUART DE POBLET. Diganlo ustedes 

como lo quieran decir, es un recorte y ya me gustaría a mi ver qué estaría 

haciendo en este momento el equipo de gobierno Socialista y Compromís, si en 

vez de ser una Consellera la señora Bravo del Partido Socialista, hubiese sido 

una Consellera del Partido Popular. No quiero ni pensarlo lo que hubiesen 

hecho ustedes. Pero dicho esto, la enmienda que presenta, a mí me parece ya lo 

ha aclarado, una enmienda a la totalidad de la moción que presentaban por una 

parte Compromís y por una parte, el partido, el Partido Popular. A mi hay algo 

que me que la verdad que me sorprende bastante porque la realidad es la que es 

la que hay, o sea ustedes están dentro de los acuerdos demandando que hayan 

profesionales, que se dote a los juzgados de violencia sobre mujer de plazas 

de magistratura, para garantizar lo que es la estabilidad de la experiencia. 

Claro que si, nosotros también, pero que no quiten la de QUART DE POBLET, 

porque esto es lo que se pretende que se va a hacer, esto es lo que se 

pretende que se va a hacer, no lo que se está haciendo, no es lo que se está 



 

 

haciendo. Y luego también es muy curioso, no? quiere que digan que además para 

esta reagrupación, que no va a suponer ningún coste para las víctimas que 

dispondrán de un servicio de traslado gratuito todas las veces que sea 

necesario. Mire usted, que menos mal no? que no lo tiene que pagar las 

víctimas. Yo la verdad es que lamento porque jamás nosotros este grupo 

municipal después de tantos años que yo también llevo en este ayuntamiento y 

he compartido con diferentes corporaciones por parte del Partido Socialista 

como de Izquierda Unida, como de Compromís, Ciudadanos que no lleguemos a un 

acuerdo en algo que en realidad no estamos avanzando. Porque, por supuesto que 

nosotros hay que ir avanzando en dentro de lo que es la aplicación de la ley 

integral contra la violencia de género, y lo que bien dice la violencia de 

género y es que el mismo pacto de Estado que también fue aprobado por todos 

los grupos, menos en este caso pues a lo mejor yo lo lamento, No? Dani, pero 

igual es porque la ministra que tenéis en el gobierno, la ministra de igualdad 

pues votó en contra del pacto de Estado sobre la violencia de género. Y era 

que todos los partidos judiciales dispongan de un juzgado especializado de 

violencia de género. A mi me parece muy bien lo que ha querido decir el señor 

Campos, Lluismi, que claro que sí que pongamos dentro de las propuestas de 

acuerdo que hace el partido socialista que QUART DE POBLET, pues que sea 

dentro del partido judicial que estés incremento, pero es que yo sigo pensando 

lo mismo mientras que no está hecho por qué no somos capaces este ayuntamiento 

de toda esta corporación de ser valientes, como hemos sido en muchas ocasiones 

el Partido Popular, que si algún ministro o algún Conseller ha querido hacer 

un recorte en nuestro municipio hemos votado nosotros en contra y tengo mucha 

memoria, tengo mucha memoria, mucha... yo ya sabía que usted señora Martinez 

iba a intervenir........... lo que está claro es que si es que es un tema que 

yo creo que duele, es un tema que duele porque sé que ustedes no pueden 

ponerse en contra en estos momentos de una  reorganización que piensa la 

señora Bravo que está haciendo. Si no hay suficientes magistrados en nuestro 

juzgado que tenemos, exijámoslo que los pongan. ¿Por qué tenemos que dejar que 

la mujer víctima de violencia de género después de haber superado todos esos 

obstáculos que le puede llevar, por qué se lo complicamos más? Por lo tanto, 

nosotros por supuesto que estamos de acuerdo con la enmienda en la que ponen 

que se abran más y tal, todo eso estamos totalmente de acuerdo pero si ustedes 

no aprueban el punto nuestro, el punto número 2 que es la derogación. Y 

también nos sorprende mucho, me lo han pasado hace nada, porque en las cortes 

y aquí hay dos miembros de las Cortes valencianas, cómo es la señora alcaldesa 

como ese señor Lluismi, en la Comisión de justicia una proposición no de ley, 

que ha presentado el Partido Popular y habido una enmienda de adición, eso 

significa que están de acuerdo en la que ha presentado el Partido Popular en 

la cual  hacen una enmienda para añadir, pero sí que estaban de acuerdo 

entonces esas contradicciones tampoco lo entiendo yo, señor Lluismi. ¿Por qué 

en las Cortes sus compañeros? porque está firmado por Mónica Alvaro y Jose 

Ignacio Ponce, pues no lo entiendo, pero bueno nosotros vamos a mantener la 

moción ya les digo que por supuesto que estamos de acuerdo que vamos que se 

demande que profesionalmente, se dote a los juzgados de violencia de genero 

sobre la mujer que plazas de magistratura para garantizar la estabilidad y la 

experiencia que instábamos al gobierno de España que amplíe el número de 

juzgados de la Comunidad Valenciana. Claro, si ahora no los aumenta y vamos a 

tener el mismo problema pero bueno yo creo que ha sido un recorte con toda 

regla y que ustedes en este momento, pues sinceramente lo lamento mucho. 

Lamento que no estén mirando por los vecinos y vecinas de QUART DE POBLET, 

pero aparte por un partido judicial que abarcaba bastantes más municipios y no 

me estoy metiendo con la provincia Valencia porque si ya nos metemos con la 

provincia de Valencia ya es una gran aberración lo que se ha hecho. 

 

Sra. Presidenta 

 

Amparo gracies, Cristina cuando quieras. 

 

Sra. Cristina Mora (PSOE) 

 

Bueno, a ver señor Jaén, señor Soler y señora Mora creo que no se ha enterado 

de lo que va esta moción y de la esencia de la moción se lo voy a explicar, 

voy a intentar que lo entendamos todos. Una de las medidas y lo han dicho 



 

 

ustedes, lo ha dicho la señora Mora también acordadas en el pacto de Estado 

contra la violencia de género, exactamente la medida 123 y además también 

dentro del Marco de la ley de protección integral contra la violencia de 

género, era la de potenciar la especialización y la comarcalización de los 

órganos judiciales para garantizar los recursos especializados a todas las 

mujeres y víctimas de violencia de género de toda España. Ya que durante 

muchos años hemos tenido una justicia especializada muy desigual en función de 

donde vivían las mujeres, por ejemplo en las grandes ciudades las mujeres 

víctimas que vivían en grandes ciudades, como por ejemplo la ciudad de 

Valencia sí que tenían derecho un juzgado con profesionales especializados en 

la materia, especializados en violencia de género. En cambio mujeres víctimas 

de violencia de género que residían en partidos judiciales más pequeños, sus 

casos eran tratados por operadores jurídicos que se dedicaban a otras muchas 

más materias que no solamente la violencia de género. Es decir, los juzgados 

mixtos tienen que atender muchísimos casos y ustedes lo saben de temática muy 

variada, además de los asuntos que llegan de violencia machista suelen tener 

una carga muy elevada de trabajo, lo vemos en numerosas ocasiones en 

televisión como salen las mesas llenas de carpetas de papeles y lo que en 

ocasiones dificulta que la atención que precisa las mujeres víctimas de 

violencia se haga con la sensibilidad y con la necesidad que ellas requieren. 

¿Qué es lo que ha hecho la consejería de justicia interior y administración 

pública ante esta situación? dos cosas, la primera, hacer un estudio de la 

carga de trabajo de los juzgados y de la situación territorial que había, y la 

segunda presentar un proyecto de creación de nuevos juzgados y de reagrupación 

de otros, para atender mejor a las mujeres víctimas de violencia de género. Ni 

se ha recortado, ni se ha empeorado, lo que se ha hecho es mejorar la 

especialización, en el año 2022 año pasado en la comunidad valenciana fue la 

autonomía con más jugados de violencia de género que se ha creado en España, 

de 7 que se han creado en España 5 han sido en la comunidad valenciana. Además 

en 2023, habrá un total de 21 juzgados exclusivos de violencia de género y 

cuando finalice el Plan en 2024, habrá 29. Con ello pasaremos a ser la primera 

comunidad autónoma en España  en cuanto a ratio población no se trata de 

suprimir, insisto ningún servicio, sino de ampliar y mejorar la atención a las 

mujeres víctimas de violencia de género. Porque con esta reagrupación, las 

mujeres van a tener a su disposición muchísimos más servicios de los que 

tienen ahora y una atención mejor. Van a tener una información detallada de 

los recursos a los que dispone, de por ejemplo, el centro mujer 24 horas, 

viviendas a las que van a tener acceso, van a tener también unidades de 

valoración forense integral, que hacen informes necesarios para que se valore 

el riesgo de cada mujer de cada víctima, habrá cámaras, y en esos juzgados 

cámaras Geselle. Las oficinas también de atención a las víctimas, ofrecen 

asesoramiento y acompañamiento a ellas durante todo el proceso, hay equipos de 

atención psicológica infantil, también para hacerse cargo como toca de los 

hijos e hijas de las víctimas que van con ellas acompañadas al juzgado. 

Además, para que la reagrupación no tengo ningún coste para las víctimas, por 

supuesto, se va a disponer de un servicio de traslado gratuito las veces que 

sean necesarias. En el juzgado de QUART DE POBLET, no hay afortunadamente un 

volumen considerable de casos de mujeres víctimas de violencia de género de 

nuestro municipio. Además están muy bien atendida desde hace muchísimos años, 

gracias a la coordinación que existe entre todos los agentes que intervienen 

el seguimiento de casos, saben que tenemos una subcomisión técnica municipal 

de violencia de género que sigue permanentemente todos los casos de las 

mujeres, que les acompañan todo el proceso. Estamos hablando de policía local, 

policía nacional, servicios trabajadores de servicios sociales, psicóloga y 

abogada jurídica, de la casa de la Dona, centro, médico, etc. etc. lo que va a 

cambiar es que las mujeres van a poder seguir haciendo la denuncia en policía 

nacional, como vienen haciendo hasta ahora acompañadas por perdone, en el 

Juzgado como vienen haciéndolo hasta ahora y acompañadas por los profesionales 

que tenemos en el municipio en el servicio municipal, lo van a poder seguir 

haciendo. Lo único es que dentro de ese proceso todo lo que dure durante el 

proceso, las veces que tengan que ir al juzgado, van a estar mucho mejor 

atendidas porque nuestro juzgado hoy por hoy no había un servicio específico 

de violencia de género, vale? era un  juzgado mixto. Ahora lo va a haber, lo 

va a haber en Valencia de momento pero con este plan se va a ir ampliando poco 

a poco y por supuesto añadiremos ese acuerdo que proponía el señor Lluismí, 



 

 

para que conste que QUART DE POBLET sea uno de esos juzgados que entre en este 

plan que va a finalizar como digo en 2024. Y por último señalar que este plan 

cuenta con el respaldo de la sala del gobierno del TSJ de la Comunidad 

Valenciana y de las juntas de jueces de los distintos partidos judiciales, y 

además también está apoyado por la audiencia Provincial de Valencia, la 

fiscalía Provincial, los decanos de los juzgados de Valencia, Alicante, 

fuerzas y cuerpos de seguridad del Estado y el Consejo general del poder 

judicial. 

 

Sra. Presidenta 

 

Y el Consejo general del poder judicial, que se había olvidado.   

Daniel 

 

Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Sí, y sí, nosotros estamos de acuerdo totalmente con lo que la enmienda 

reivindica. Al final la moción que presentaba Compromís también pedía la 

derogación del Decreto, vale, pero bueno en la enmienda al decreto ha 

desaparecido y aunque estemos ahora debatiendo sobre él. Pero estamos de 

acuerdo en lo que la enmienda reivindica, cómo vamos a estar en contra de 

esto? evidentemente la suscribimos totalmente y simplemente lo que hemos dicho 

es que bueno pues os solicitamos, que igual tampoco pedimos la derogación sino 

que simplemente igual hay que hacer una revisión. Porque bueno este mismo 

decreto en la provincia de Zaragoza, pues gobernada por el Partido Socialista 

también se la han tirado atrás, bueno pues aludiendo que si bien es verdad que 

la víctima como usted ha dicho van a beneficiarse de una respuesta más 

especializada, pues las distancias entre los partidos judiciales de la 

provincia, podrían suponer un obstáculo para su acceso a la justicia, y 

estamos hablando de que, evidentemente nuestro partido judicial, el de Quart, 

nuestra cercanía con Valencia es muy próxima, hay otros partidos judiciales 

que sí que pues tienen distancia semejantes a las que por la que la provincia 

de Zaragoza han tirado esto atrás. Sin ir mas lejos, distancias de 73 km ida y 

vuelta, estamos hablando de casi 150 km diarios, que es verdad que aunque te 

lleven pues bueno pueden suponer un obstáculo para ciertas victimas. Hay 

distritos judiciales de nuestro municipio, perdón de nuestra provincia, pues 

que también se dan esas distancias similares a esto. Nada mas que decir, 

simplemente aclarar nuestra primera intervención. Suscribimos totalmente las 

enmiendas que se han hecho a la moción de Compromís y bueno lo que se ha dicho 

antes, veríamos una revisión de esos criterios de restructuración sino que se 

trate mas la cercanía, evidentemente de Quart a Valencia pues no creemos que 

sea un problema, pero sí que hay otros que ya no solo porque no afectan los 

municipios y no queremos que la violencia de género no nos podemos poner de 

perfil si afecta o no afecta en nuestro municipio. Esta claro que Quart no se 

va a ver repercutido, quizás hay otros sitios en los que si y por eso 

queríamos matizarlos.  

 

Sra. Presidenta 

 

Gracias Daniel. Javier Soler brevemente por favor. 

 

Sr. Javier Soler (CIUTADANS) 

 

Muy breve, si señora Mora, sí, si nos hemos enterado de la enmienda y por 

supuesto que si no nos vamos a enterar. Si estamos de acuerdo con ella, si no 

estamos en desacuerdo con lo que ustedes presentan ni mucho menos, además con 

lo que usted reivindican, de lo que ha dicho y nos alegramos muchísimo de que 

haya poco a poco aunque sea no como quisiéramos todos, pero que se vaya 

mejorando por supuesto que si y mas en una materia como esta. Pero nosotros lo 

que comentamos y quisiéramos que se llevara a cabo, es que esa mejora de esos 

profesionales que se implementara en los juzgados de Quart, ya que aunque es 

un juzgado mixto, pero sí que hay unos profesionales que están desarrollando 

unos trabajos a lo largo ya de hace un tiempo. ¿Por qué no eso profesionales? 

si no tendrá mucho trabajo, traiga usted a uno específico que esté formado 

para ello pero que esté aquí en Quart. ¿Por qué tienen que ir esas personas 



 

 

desplazarse a Valencia con todo lo que conlleva? que lleva una serie de 

barbaridad porque esa persona a lo mejor, imagínese que son la mayoría, tienen 

familia que tiene que dejarse a los niños o tiene que llevarse a los niños 

detrás. En este caso con los niños puede venir a Quart perfectamente y 

presentar en el juzgado la correspondiente denuncia y desarrollar todo aquello 

que sea pertinente. Lo que decimos es que esa especialización que se traiga a 

QUART, no decimos que no se haga ni mucho menos todo lo que se mejora, pues de 

diez, vamos perfecto, que su enmienda desarrolla una serie de mejoras que 

estamos de acuerdo con ella, pero específicamente lo que decimos es ya esta en 

QUART, y hay también unos profesionales que de alguna manera conocen también 

todo eso y que pueden ayudar....  

Que no hay? no hay? pues que se pongan, que se pongan, vamos a ver que se 

pongan, si no hay, que se pongan. Pero es que, ¿por qué tenemos que 

desplazarla? si yo no digo que no se pongan más y que no se vayan y demás, 

pero en una situación así es una situaciones y a día de hoy yo lo estoy 

viviendo con un hombre de mi familia y es que son muy desagradables y que no 

están por la labor de ir que aquí que allá entonces yo no digo que no pero que 

se pongan en Quart pues que sigan, gracias.  

 

Sra. Presidenta 

 

No están pero bueno, no son especializados  

 

Sr. Lluis Miquel Campos (COMPROMÍS) 

 

Por alusiones, Efectivament, nosaltres vam presentar una moció en novembre, i 

des de novembre que entrava en vigor a partir del 31 de desembre s'han produït 

diferents reflexions d'unions i s´han detectat coses i per tant en política 

també és important saber que quan hi ha diàleg i coses d'estes, s'ha de saber 

canviar i jo valore molt positiu que la proposta que es fa d'ací acord, passem 

ara a instar al govern d'Espanya que en tots el jutjats i que en Quart també 

estiguem en la llista d'espera del jutjat. Per tant jo crec que es important 

que sabem que tots som diferents però que podem arribar a acords, hi ha hagut 

una voluntat, després perdem la perspectiva, passem comencen a tindre una 

normalitat que hagen jutjats de violència de gènere de la dona. Jo crec que és 

una cosa històrica, no?, i per tant hi havia 16, després passaven 21 a 29, 

.....la vocació és que passen a 36 partits judicials, és qüestió de tirar, no? 

Efectivament, ho ha anotat Carmen que és lo mes important, ha dit la numeració 

que està el tribunal i el Consell General del Poder Judicial, crec que encara 

hi ha atrinxerats 5 o 6 persones allí que no se'n van ni amenaçant-los ni en 

tirar-los allí un cabàs de puces. Està allí el Lesmes i tots, és el telediari 

de tots els dies, eixos senyors molt de Gabriela Bravo no són, i ho han 

aprovat, i ens han portat una ordenació que a mi no m'agrada perque a mi em 

consta que el consell m'ho ha enviat. Per sort en Quart, Javi i això hi ha més 

suspensió de pagos que agressions a dones, i no tenim jutjats de lo Mercantil. 

No se i prou 

 

Sra. Presidenta 

 

Ha quedat bé. Amparo 

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

Jo agraïsc, que hages llegit l'exposició de motius, per el menys el públic 

s'ha adonat de l'exposició de motius que ha sigut la teua intervenció, que has 

dit del significat dels jutjats. Cristina, perque si et dic Mora és un poquet, 

són Mora les 2. Jo tinc clar una cosa, en Quart teníem el jutjat que podia 

atendre a les dones per violència de gènere? o no? si o no? Perque se està 

dient que no, la pregunta meua és per què motiu no voleu que aquestes millores 

que se han de fer per la llei integral siguen en el nostre jutjat de Quart de 

Poblet, és que no puc entendre-ho, per què no es té a fer si un partit 

judicial que ja el teníem que era el de Quart, es té a retallar, és una cosa 

inviable, totalment inviable i que no puc comprendre-ho que estigueu defensant 

d'aquesta manera que estem d'acuerdo, ja ho hem dit des d'un principi, jo crec 

que ahí coincidim tots. L'esmena que presenteu és una esmena de bones 



 

 

voluntats. "Queremos que cuando se haga en todos los Juzgados se haga la 

propuesta de tal y que Quart sea uno  ". Muy bonito, pero si lo que nosotros 

decimos es que si Quart ya teníamos uno, porque no se hace esa mejora antes de 

quitarlo, porque no se puede, porque el partido judicial... habeis pensado 

tambien que el ilustre colegio de abogados de Valencia exige esa reversión 

absoluta del Real Decreto, por qué no los habéis nombrado tampoco a los 

abogados del turno de oficio?, que acudían a los juzgados que estaban 

asignados y que conocían también de qué manera tenían que defender a esas 

víctimas. Yo creo que tendríamos que mirarlo todo también, vale? o sea, 

tendríamos que mirarlo todo y aquí en este momento yo creo que lo que tenemos 

que buscar siempre es lo mejor para nuestro pueblo. Yo no os he nombrado 

ninguna barbarie que ha pasado en otros juzgados en los cuales a lo mejor, una 

mujer víctima de violencia de género tiene que hacer 150 km para ir al que le 

han asignado ahora la señora Bravo. Yo no me he metido con eso, me estoy 

centrando en QUART DE POBLET, pero tampoco puedo entender como sois tan 

reacios a comprender que si teníamos uno porque todos los medios que la señora 

Bravo dice que va a hacer y que todo, por qué no lo hace? Cristina estas 

diciendo que no, entonces será porque no quieres que en Quart de Poblet esté, 

se tienen que ampliar o tienen que poner más recursos o tiene que poner más 

personal que lo pongan y si tienen que poner algún magistrado especialista, 

pues que lo ponga, no entiendo por qué no? es que no lo entiendo, por qué no.  

 

Sra. Presidenta 

 

Ahora te lo van a explicar,   

 

Sra. Amparo Mora (PP) 

 

Me parece muy bien, la señora Alcaldesa me corta, quiero terminar ya hemos 

debatido  

 

Sra. Presidenta 

 

Esto, yo creo que nunca corto a nadie y dejo bastante rato, llevamos como hora 

y pico con dos propuestas, creo que razonable ya que vayamos terminando el 

debate. No tengo ningún problema, no te voy a cortar tres minutos o cuatro 

más. Quieres seguir Amparo? .... Cristina, también un poquito de brevedad por 

favor.  

 

Sra. Cristina Mora (PSOE) 

 

Por supuesto que se estaban atendiendo a las mujeres víctimas de violencia de 

genero en Quart de Poblet, pero no se estaba haciendo como tocaba, no eran 

especialistas, no son jueces y juezas especialistas. Le voy a poner un ejemplo 

que lo va a entender enseguida, señora Mora, si usted tiene un problema de 

corazón, al final quien le va a operar? le va a operar el médico de cabecera o 

le va a operar el cardiólogo/cardióloga? espero que si, que si no tenemos un 

problema gordo. El tema de la violencia de género por desgracia, en este país 

se viene atendiendo desde hace pocos años relativamente a pesar de que es una 

cosa muy grave que lo estamos viendo todos los días. Entonces jueces y juezas, 

especialistas en violencia de género por desgracia no los hay tantos, es una 

materia en continua formación y además no solamente se trata señor Soler de 

jueces y juezas, estamos hablando de un equipo multidisciplinar mucho más 

grande. No son solo los jueces o juezas los que forman parte de un juzgado 

especializado, hemos hablado de trabajadores y trabajadoras sociales, de 

psicólogos y psicólogas una atención muchísimo más global, que es la que 

precisan estas mujeres que son víctimas de violencia de género de forma 

continuada y que requiere una sensibilidad especial y que tienen todo el 

derecho del mundo a no contar el caso 5 veces a cinco personas distintas. 

Requiere una atención distinta a como se puede atender un caso de no sé, de 

robo o de hurto, o de agresión en la calle, es absolutamente diferente y la 

sensibilidad y la actuación es totalmente distinta pero bueno por cerrar un 

poco ya, por como dice la señora alcaldesa ya, estamos alargando el tema. 

Estar en desacuerdo o en definitiva con el contenido de este Real Decreto, 

supone además de todo lo que ya hemos dicho, es estar en contra de la 



 

 

reivindicaciones históricas de los colectivos y  las asociaciones feministas, 

pero no solo de los colectivos y la asociaciones feministas, también de los 

fiscales y de los jueces y juezas que vienen reclamando esta atención desde 

hace años. Entonces esta en el pacto de Estado, en Real Decreto contra la 

violencia de genero, empecemos a llevarlo a cabo y empecemos a por lo menos 

todas las cosas que podemos ir haciendo para mejorar la atención de estas 

víctimas que ojalá no tuvieran que serlo y bienvenido bienvenida esta medida.  

 

 
15. PRECS I PREGUNTES 
 
Sr. Daniel Jaén (PODEM) 

 

Yo solo es un ruego, para la gente que no sabe como funciona la sesión 

plenaria, cada interviniente que lo coja como quiera. Saben que yo intervengo 

el primero y saben que en el segundo turno pues no tengo opción a responder 

ciertas cosas, entonces cuando tengan interés en que responda alguna cosa 

concreta, pues háganme la pregunta en la primera intervención y así le podré 

responder si es que tienen interés, si es que quieren que le responda, si me 

la hacen en la segunda ya saben que no puedo 

 

Sra. Presidenta 

 

Queda claro y que a veces lo hacemos para dejar en evidencia, recursos 

políticos en muchas ocasiones que utilizamos todos, no creo que nadie se lleve 

la impresión de que no quieras contestar. Pero bueno dicho queda el ruego. 

 
16. COMUNICACIONS 
 
Queda assabentat el Ple de l'Ajuntament de publicació en el Butlletí Oficial de l'Estat, 
núm. 305, de data 21 de desembre de 2022, del Reial decret 1037/2022, de 20 de 
desembre, pel qual es declaren oficials les xifres de població resultants de la revisió 
del Padró municipal referides a l'1 de gener de 2022.  
 
Total població de Quart de Poblet a 1 de gener de 2022, 25.167 habitants. 
 
I no havent-hi més assumptes que tractar, sent les vint-i-dues hores i trenta minuts del 
dia trenta-un de gener de dos mil vint-i-tres, la Sra. Alcaldessa va alçar la sessió, que 
jo, el Secretari, certifique. 


